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nie, neboli to „závažné pochybenia“ v rôznych 
oblastiach činnosti SLK, ktoré boli prezento-
vané sugestívnym spôsobom. Neboli to snahy 
„upratať v komore“, po novom nastaviť „pro-
cesy riadenia“, ani snahy mladého, progresív-
neho prezidenta komory v  boji proti zatuch-
nutým „starým štruktúram“ v  komore, ako 
sa to snažil bývalý prezident SLK prezentovať 
členom, funkcionárom komory, ale nakoniec 
aj širokej verejnosti. 

Čo viedlo MUDr. Oravca k  jeho činom, 
k  jeho snahe o  ovládnutie komory ignorova-
ním jej orgánov, a  tým porušovaním roko-
vacieho poriadku, stanov SLK, ignorovaním 
poslania komory ako samosprávnej profesijnej 
organizácie, sa už asi nedozvieme. Vieme, že 
ho do pozície „štatutára SLK, ktorý môže robiť 
všetko“, ignorujúc skutočné poslanie komory 
zriadenej zo zákona ako samosprávnej profe-
sijnej organizácie, vmanévrovali najmä najatí 
poradcovia z prostredia mimo komory, ale aj 
niektorí funkcionári komory z jeho okolia. Ich 
motiváciu poznáme – snaha o zárobok, získa-
nie dobre platenej pozície v  štruktúrach (nie 
funkcionárskych) SLK. 

Tajne dúfam, že za tým všetkým nebola aj 
iná motivácia. Výber týchto spolupracovníkov 
bol subjektívny, bez vedomia orgánov komo-
ry, jasne napĺňajúci kritériá klientelizmu. Za 
peniaze komory boli najímaní ľudia na to, aby 
komore škodili. Vykonal sa bezprecedent-
ný útok na dcérsku spoločnosť LEKÁR, a. s., 
svojvoľným zásahom do jeho orgánov a  ob-
sadením budovy súkromnou bezpečnostnou 
službou pod zámienkou kontroly... 

Vieme, čo sme počas posledného trištvrte 
roka zažili v snahe zabrániť deštrukčnému pô-
sobeniu autoritatívnych opatrení a manipulá-
cií bývalého prezidenta SLK. Nebolo to vôbec 
ľahké. V  tejto snahe sa muselo spojiť 9 z  15 
členov Rady SLK, 4 zo 7 členov Prezídia SLK 
a 7 z 8 prezidentov RLK, ktorí zo svojich pozí-
cií neuhli, naopak, dokázali zburcovať členov 
komory a presvedčiť ich o nevyhnutnosti zme-
ny. Proti nám bolo aj prázdninové obdobie, 
v ktorom sme nemohli konať rýchlejšie. Zme-
na sa udiala začiatkom októbra vo Zvolene, 
kde sa konal mimoriadny snem, ktorý odvo-
lal úplnou väčšinou MUDr. Oravca z funkcie 
prezidenta a následný riadny snem SLK tieto 

výsledky takisto kvalifikovanou väčšinou po-
tvrdil.

Žiaľ, je osobnou tragédiou bývalého prezi-
denta SLK, že nedokázal uznať svoju porážku 
na sneme, spochybňoval jeho regulárnosť, že 
neuznal svoje odvolanie z funkcie prezidenta 
SLK, nebol súčinný pri odovzdávaní pracov-
nej agendy, naopak, naďalej vystupoval ako 
prezident komory vo vzťahu k  iným organi-
záciám, zablokoval elektronické prístupy na 
portál štátnej správy slovensko.sk, tým sťažil 
zmenu údajov o štatutárnom orgáne v Regis-
tri právnických osôb, podnikateľov a verejnej 
moci (RPO) vedenom Štatistickým úradom 
SR. Rada SLK bola v tejto situácii za pochodu 
nútená robiť základné opatrenia na ochranu 
SLK, jej majetku, ako aj spoločnosti LEKÁR, 
a. s. Postupne boli vykonané kroky na zmenu 
v  RPO ŠÚ SR, obnovili sa elektronické prí-
stupy do portálu štátnej správy a  štatutárne 
orgány spoločnosti LEKÁR, a. s., revidovali 
a vypovedali sa zmluvy s rôznymi spoločnos-
ťami. Tento proces ešte nie je ukončený.

V takejto atmosfére sa konal 25. 11. 2023 
v priestoroch Hotela Suza v Bratislave snem 
SLK. Bol to volebný snem, ktorý mal rozhod-
núť o  novom prezidentovi. V  súboji o  post 
prezidenta sme sa stretli dvaja vicepreziden-
ti SLK – MUDr. Valéria Vasiľová a ja. Počas 
ostatných mesiacov sme vytvorili funkčný 
tandem, podporovaný väčšinou Rady SLK, 
ktorý sa dokázal obdivuhodne dopĺňať. 
Voľby boli organizované bez predvolebné-
ho boja, bez predbežných dohôd. Po trojko-
lových voľbách sa misky váh priklonili na 
moju stranu. MUDr. Vasiľovej vyjadrujem 
obdiv za korektný prístup, vytrvalosť v boji 
za záchranu komory, podobne ako Prezídiu 
a Rade SLK. 

V  neposlednom rade ďakujem delegátom 
snemu SLK za podporu a  disciplinovanosť, 
ktorou vyjadrili záujem a  zodpovednosť za 
ďalší osud svojej komory. Slovenská lekárska 
komora patrí jej členom, má chrániť záujmy 
lekárskeho stavu, má napĺňať všetky atribúty 
samosprávnej funkcie. Som presvedčený, že za 
tieto princípy sa oplatí bojovať. 

MUDr. Jaroslav Šimo
prezident SLK

VÁŽENÉ KOLEGYNE, 
KOLEGOVIA,
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Na stretnutie s  novou ministerkou zdravotníctva Zuzanou 
Dolinkovou prišla Slovenská lekárska komora deň po Miku-
láši v silnom zložení. Zastupovali ju prezident SLK MUDr. Ja-
roslav Šimo, viceprezidenti MUDr. Valéria Vasiľová a MUDr. 
Karol Mičko, ako aj poradca prezidenta MUDr. Robert Vetrák. 

Pani ministerka prišla na stretnutie s úsmevom, po boku 
ju sprevádzal štátny tajomník Michal Štofko a poradca Marek 
Brezničan. Po úvodnom privítaní s kyticou, ktorú šéfke rezor-
tu venoval prezident SLK, zača-
lo samotné rokovanie. Išlo síce 
o  prvé oficiálne stretnutie od 
zvolenia nového vedenia minis-
terstva aj nového vedenia SLK, 
ale prebiehalo vo veľmi príjem-
nom a viac-menej neformálnom 
duchu. Pripomínalo to tak tro-
chu stretnutie starých známych, 
nakoľko pani ministerka dlhé 
roky pracovala pre Slovenskú 
lekársku komoru (viac sa o  tom 
dočítate na ďalších stranách  
MEDIKOM-u, pozn. red.).

Témou bola nielen aktuálna 
situácia v zdravotníctve, prípra-
va rozpočtu, problémy v ambu-
lantnom sektore či viaczdrojové 
financovanie rezortu, ale aj ďal-
šia spolupráca SLK a ministerstva, napríklad pri pokračovaní 
naceňovania katalógu výkonov. SLK ponúklo ministerstvu 
širšie možnosti spolupráce aj v ďalších oblastiach. „Máme od-
borné zázemie, svoje predstavy a chceme sa ponúknuť ako 
spoľahlivý a dobrý partner,“ povedal prezident SLK MUDr. 
Jaroslav Šimo. Pani ministerka sa usmiala a povedala: „S tým 
počítam.“ Ako povedal štátny tajomník, ministerstvo bude 

potrebovať partnerov zo strany SLK nielen pri odborných le-
kárskych témach, ale napríklad aj pri riešení otázok vzdeláva-
nia. V tejto súvislosti informoval o príprave stretnutí pracov-
ných skupín pre napĺňanie PVV, pričom vo viacerých z nich sa 
ráta aj so zástupcami SLK. „Bola by som rada, keby sa tieto 
pracovné skupiny stretávali minimálne dvakrát do mesia-
ca,“ povedala k tomu pani ministerka. Naplno by sa činnosť 
pracovných skupín mala rozbehnúť v januári 2024. 

Vedenie SLK a pani ministerka zdravotníctva našli spoloč-
nú reč aj pri téme týkajúcej sa zákona o komorách a posilnení 
kompetencií SLK. Dohodli sa na pokračovaní diskusie v tejto 
téme, ako aj na ďalších krokoch. 

Na záver vyjadrili obe strany nádej, že plánované navýše-
nie rozpočtu do zdravotníctva sa podarí pretaviť do reality. 
 Pripravila: Mgr. Nancy Závodská

Prezident a ministerka
Prvé oficiálne stretnutie nového vedenia SLK  

a novej šéfky rezortu zdravotníctva
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Na stretnutí obidve strany diskutovali 
o aktuálnych témach aj ďalšej spolupráci.

Ministerka so svojimi spolupracovníkmi – 
po jej pravici štátny tajomník Michal Štofko 

a po ľavici poradca Marek Brezničan.

AKTUÁLNE
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eď vstupovala do politiky, bola pre väč-
šinu ľudí pomerne neznámou. Právnič-
ku Zuzanu Dolinkovú však lekárska 

obec, predovšetkým tá ambulantná, veľmi 
dobre pozná. A  Slovenská lekárska komora 
tiež, keďže sa v jej „vodách“ pohybovala dlhé 
roky. 

OD ŠKODLERA DO ZAP-U
V  roku 2008 začala Zuzana Dolinková pra-
covať ako advokátska koncipientka v  advo-
kátskej kancelárii ŠKODLER & PARTNERS, 
predtým Advokátska kancelária JUDr.  
Ondrej Škodler. Meno JUDr. Škodlera je úzko 
späté so SLK, jeho advokátska kancelária sa 
dlhé roky venuje právnemu zastupovaniu 
SLK, poskytovaniu právneho servisu pre jej 
členov, pripomienkovaniu predkladaných le-
gislatívnych návrhov v zdravotníctve, tvorbe 
návrhov zákonov, príprave odborných sta-
novísk, zmlúv, ale aj riešeniu organizačných 
otázok zdravotníckych organizácií. „V  čase, 

AKTUÁLNE

Ministerka od nás
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Ministerka Zuzana Dolinková 
na návšteve jednej z nemocníc.

Profesijný život novej šéfky rezortu zdravotníctva 
Zuzany Dolinkovej je úzko spätý 

so Slovenskou lekárskou komorou

K JUDr. Zuzana Dolinková 
šéfuje rezortu od 25. 10. 2023.
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1. Čomu sa chcete venovať prioritne? Aké sú vaše 
plány/vízia?
Po príchode na ministerstvo som, zrejme ako 
každý jeden minister, zistila, že niektoré témy je 
potrebné riešiť urgentne. Preto som sa stretla so 
zástupcami pediatrov a  ubezpečila som ich, že 
budem realizovať všetky kroky na spomalenie 
odchodu ich starších kolegov z ambulancií a bu-
dem hľadať spôsoby motivácie mladých lekárov, 
aby sa stali ambulantnými pediatrami. Venovať sa 
chcem aj zmenám v systéme vzdelávania lekárov 
a sestier, čo s touto témou úzko súvisí. 

Následne vypracujeme národnú zdravotnícku 
stratégiu a  zverejníme zoznam projektov, ktoré 
plánujeme realizovať počas najbližších 4 rokov. 
Som totiž presvedčená, že vzhľadom na situáciu 
v slovenskom zdravotníctve je potrebné postupo-
vať systematicky. 

S kolegami z vlády tiež hľadáme riešenia, kto-
ré umožnia plniť míľniky Plánu obnovy, a zároveň 
budú garantovať bezpečnú a dostupnú zdravotnú 
starostlivosť. Aktuálne je však prioritou rozpočet 
pre sektor zdravotníctva na rok 2024.

2. Akú predstavu máte ohľadom navýšenia finanč-
ných zdrojov do zdravotníctva formou navýše-
nia odvodov za poistencov štátu? 
Podľa dnes platnej legislatívy sa platby za poistencov 
štátu v budúcom roku a v roku 2025 zvýšia na 4,5 
percenta z priemernej mesačnej mzdy z pred dvoch 
rokov. V roku 2026 stúpnu na 5 percent. Toto zvýše-
nie považujem za dobrý krok, nie však dostatočný. 
Pre dofinancovanie sektora je nutné navýšenie na 
úroveň 6,5 percenta po vzore Českej republiky. Uve-

domujem si nutnosť konsolidácie verejných financií, 
budem sa však snažiť dosiahnuť tento cieľ v čo naj-
kratšom čase. Navýšenie je však stále len základom, 
na ktorý musia nadväzovať ďalšie kroky, ktoré zasta-
bilizujú a zlepšia fungovanie zdravotníctva.

3. Aká je vaša predstava o vytvorení lepších pod-
mienok pre mladých lekárov, aby neodchádzali 
do zahraničia?
Zlepšenie podmienok pre lekárov je pre personálnu 
stabilizáciu podstatné. Aj keď navýšime počty ab-
solventov lekárskych fakúlt a o pár rokov bude kaž-
doročne promovať o 100 či 150 slovenských lekárov 
a  lekárok viac, to samo o  sebe nepostačí. Musíme 
urobiť všetko pre to, aby zostali pracovať na Sloven-
sku. Naším cieľom je preto vytvoriť také pracovné 
podmienky, ktoré budú pre absolventov atraktívne 
a podporia ich v rozhodnutí ostať pracovať v sloven-
ských nemocniciach a ambulanciách. Prekopať a za-
traktívniť potrebuje určite aj rezidentské štúdium. 

4. Využijete ponuku SLK na spoluprácu pri riešení 
aktuálnych problémov v zdravotníctve?
Ponuku Slovenskej lekárskej komory, samozrejme, 
vítam. Veď spoločným cieľom nás všetkých je pri-
niesť poriadok do zdravotníckeho systému, aby 
bola pacientovi poskytnutá kvalitná liečba a záro-
veň, aby boli vytvorené čo najlepšie podmienky 
pre lekárov, sestry a iných pracovníkov v zdravot-
níctve. To sa nedá bez intenzívnej spolupráce so 
všetkými aktérmi pôsobiacimi v zdravotníctve. Pre 
zástupcov stavovských organizácií budú dvere mi-
nisterstva zdravotníctva vždy otvorené.

(zav)

4 OTÁZKY PRE NOVÚ 
MINISTERKU ZDRAVOTNÍCTVA

keď JUDr. Dolinková nastúpila do kancelárie, poskytovali sme 
poradenstvo nielen Slovenskej lekárskej komore, ale aj Sloven-
skej komore zubných lekárov a Slovenskej lekárnickej komore, 
takže činnosti, ktoré sa vykonávali, boli pre všetky tri komory 
a ich členov,“ povedal nám JUDr. Ondrej Škodler. „Vždy som 
presadzoval, že všetci koncipienti sa musia podieľať na všetkých 
druhoch prác, aby boli pripravení na samostatný výkon advo-
kácie.“

U  „škodlerovcov“ pracovala Dolinková sedem rokov 
a JUDr. Škodler sa o jej práci vyjadruje pozitívne: „Osobitné 
predpoklady prejavovala v  organizačných veciach a  v  riešení 
aktuálnych problémov členov komôr.“

Keď v roku 2015 vznikol Zväz ambulantných poskytovate-
ľov, Zuzana Dolinková odišla z advokátskej kancelárie a stala 
sa výkonnou riaditeľkou zväzu, neskôr predsedníčkou pred-
stavenstva a  posledný rok (2021) jeho prezidentkou. Počas 
celého obdobia sa venovala predovšetkým problémom ambu-
lantného sektoru, rokovaniam so zdravotnými poisťovňami, 
ako aj ďalším veciam. Funkcie prezidentky ZAP-u sa vzdala 
k 30. júnu 2021, keď vstúpila do strany Hlas-SD. 

Od roku 2015 do marca 2016 a následne v roku 2017 pôso-
bila Zuzana Dolinková aj v spoločnosti LEKÁR, a. s., ktorá je 

tiež úzko prepojená so Slovenskou lekárskou komorou, 
keďže je jej vzdelávacím centrom. „V roku 2017 pôsobila v tejto 
spoločnosti ako výkonná riaditeľka. Intenzívne sa spolupodie-
ľala aj na organizovaní vzdelávacích podujatí pre lekárov, a to 
nielen ako organizátor, ale aj prednášala a vzdelávala lekárov 
v právnej problematike. Aj vďaka jej pričineniu spoločnosť rea-
lizovala od roku 2017 rad vzdelávacích projektov,“ hovorí o jej 
pôsobení vo firme predseda predstavenstva LEKÁR, a. s. 

POLITICKÁ KARIÉRA
Zuzana Dolinková má za sebou len veľmi krátku politickú ka-
riéru. Do parlamentu prvýkrát kandidovala v  roku 2020 za 
stranu Dobrá voľba Tomáša Druckera. Po volebnom neúspe-
chu a  založení strany Hlas sa spolu so svojimi straníckymi 
kolegami presunula do projektu Petra Pellegriniho. V  jeho 
strane sa stala hlavnou odborníčkou na zdravotníctvo a hneď 
aj podpredsedníčkou strany. Po voľbách v  septembri 2023, 
keď sa do štvrtej vlády Roberta Fica dostal aj Pellegrini a jeho 
strana, stala sa Zuzana Dolinková ministerkou zdravotníctva. 
O jej plánoch v rezorte sa dočítate v našom rozhovore. 
 Pripravila: Mgr. Nancy Závodská
 Zdroj: TASR, MZ SR
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AKTUÁLNE

Hovorí sa, že do tretice všetko dobré. Tretí snem lekárskej ko-
mory v tomto roku, ktorý sa uskutočnil 25. novembra v Hoteli 
Suza v Bratislave, mal výsostne pracovný charakter. Začal sa 
v dopoludňajších hodinách od 9.15 hod., rokovanie prebiehalo 
do večerných hodín a snem sa ukončil o 18.45 hod. 

Po bežných procedurálnych záležitostiach, voľbe komisií, 
pokračoval snem podľa schváleného programu. 

Najväčšiu pozornosť a  bohatú diskusiu vyvolala sprá-
va o činnosti Kontrolného výboru SLK, ktorú predniesol jej 
predseda MUDr. Noman Ehsan (píšeme o  nej podrobnejšie 
v samostatnom článku na ďalších stranách, pozn. red.). Refero-
val v nej o vážnych a mnohých pochybeniach bývalého prezi-
denta MUDr. Oravca pri výkone jeho funkcie, ktoré bolo, žiaľ, 
možné plne odhaliť až po jeho odvolaní. Ukázalo sa, ako to už 
býva v takýchto situáciách, že všetko bolo inak! 

Podobne bohatú diskusiu vyvolala správa o činnosti dcér-
skej spoločnosti LEKÁR, a. s. MUDr. Zuzana Teremová refe-
rovala o udalostiach, ktoré začali po násilnom obsadení budo-

vy, kde spoločnosť sídli (podrobnejšie v samostatnom článku, 
pozn. red.). 

Obe tieto správy vyvrátili verziu udalostí, rozširovanú 
MUDr. Oravcom, ktorá bola prezentovaná aj niektorými mé-
diami verejnosti. Prednesené správy síce spôsobili časový sklz 
v programe snemu, ale jednoznačne treba povedať, že diskusia 
k nim mala priam očistný charakter. 

DVAJA KANDIDÁTI NA ČELO KOMORY
Najočakávanejším bodom XXXIX. snemu SLK bola voľba no-
vého prezidenta SLK. O  túto pozíciu súperili dvaja kandidá-
ti – viceprezidentka MUDr. Valéria Vasiľová a  viceprezident 
MUDr. Jaroslav Šimo, PhD. Po predstavení kandidátov sa 
začali voľby, ktoré priniesli nevídanú zápletku, vyriešenú až 
v treťom kole. Novým prezidentom SLK sa stal MUDr. Jaroslav 
Šimo, PhD. Novozvolený prezident sa poďakoval delegátom 
za prejavenú dôveru, ktorá ho zaväzuje na zodpovedný výkon 
funkcie. Ocenil MUDr. Vasiľovú, že bola zdatnou protikandi-

Súboj dvoch 
kandidátov

Volebný snem SLK priniesol nového prezidenta 
aj ďalšie zmeny v orgánoch komory
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Viceprezident MUDr. Šimo počas voľby.
Viceprezidentka MUDr. Vasiľová 

počas svojho prejavu.
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Vybraté uznesenia XXXIX. snemu SLK 
(všetky nájdete na našom webe)

US 13/25/11/2023
Snem SLK poveruje KV SLK a Radu SLK spoloč-
ným rokovaním ohľadom kontroly a vykonania 
ďalších auditov. Termín – do mája 2024.
Za: 47 Proti: 3 Zdržal sa: 2

US 14/25/11/2023
Snem SLK poveruje Radu SLK uskutočniť výbe-
rové konanie na právne služby pre orgány SLK. 
Za: 50 Proti: 0 Zdržal sa: 0

US 15/25/11/2023
Snem SLK poveruje Radu SLK, Legislatívny vý-
bor SLK a Kontrolný výbor SLK vykonať revíziu 
vnútorných predpisov SLK.
Za: 51 Proti: 0 Zdržal sa: 2

US 29/25/11/2023
Snem SLK schvaľuje zmenu stanov LEKÁR, a. s., 
podľa predloženého znenia.
Za: 44 Proti: 1 Zdržal sa: 8

(Podrobnejšie sa o zmenách stanov v spoločnosti 
LEKÁR, a. s., dočítate v samostatnom článku na 
ďalších stranách.)

dátkou a vyslovil presvedčenie, že tandem, ktorý spolu vytvo-
rili po snemoch vo Zvolene, bude pokračovať v spolupráci na 
stabilizácii pomerov a najmä na ďalšom rozvoji SLK. 

MUDr. Valéria Vasiľová ostáva na pozícii viceprezidentky, 
ďalším viceprezidentom sa na nasledujúcom zasadnutí Rady 
SLK stal MUDr. Karol Mičko. Delegáti snemu zvolili aj nové-
ho člena Rady SLK – predsedu Stáleho výboru pre legislatívu – 
MUDr. Ernesta Sivíka, ktorý vo funkcii nahradil MUDr. Ingrid 
Dzurňákovú. Tá bola na sneme odvolaná z  funkcie na návrh 
MUDr. J. Boldizsára – návrh odôvodnil jej konaním za posled-
né obdobie a vyvrcholilo jej správaním na predsnemovej rade. 

DÔLEŽITÉ UZNESENIA AJ VÝZVA VLÁDE
Na rozdiel od predošlých dvoch snemov prebehol ten vo-
lebný v  pokojnejšej atmosfére, aj keď sa miestami iskrilo. 
Napriek náročnému programu preukázali delegáti snemu 
disciplínu a  výrazne napomohli jeho úspešnému priebehu. 
Jasne tým zároveň vyjadrili svoj zodpovedný vzťah ku ko-
more, čo je obrovským záväzkom do budúcnosti pre nové 
vedenie komory. 

Delegáti XXXIX. snemu SLK prijali aj viacero uznesení, 
v plôške prinášame tie najdôležitejšie, týkajúce sa napríklad 
aj navrhovaných opatrení zo strany KV SLK. Dôležitým uzne-
sením bola aj výzva vláde SR, aby zvýšila odvody za poisten-
cov štátu do zdravotných poisťovní minimálne na úroveň 6 % 
z vymeriavacieho základu štátu a navýšila tak prostriedky do 
rezortu zdravotníctva. Snem zároveň podporil snahy minis-
terstva zdravotníctva v rokovaniach o zvýšení rozpočtu v re-
zorte zdravotníctva.

Pripravila: Mgr. Nancy Závodská, MUDr. Jaroslav Šimo

Delegáti XXXIX. snemu SLK v Bratislave.
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ROZHOVOR

rátko po zvolení do funkcie sme čerstvému preziden-
tovi profesijnej organizácie lekárov položili zopár otá-
zok.

? Pán prezident, na úvod otázka, ktorú si kladú mno-
hí – čo sa dialo na SLK za ostatné mesiace? 

Stručne povedané, odolali sme pokusom o destabilizáciu ko-
mory autoritatívnym riadením môjho predchodcu, ktorý si 
pomýlil funkciu štatutára v spoločenskej organizácii (podlie-
ha rozhodnutiam orgánov komory) s funkciou štatutára v ob-
chodnej spoločnosti, ktorý je navyše aj jej vlastníkom a ktorý 
„môže všetko“.

? Mnohí hovoria o tom, že tieto udalosti vážne po-
škodili imidž komory. Ako ho chcete napraviť? 

Imidž komory, žiaľ, najviac poškodil prechádzajúci prezident 
SLK MUDr. Oravec svojím autoritatívnym spôsobom riade-
nia komory, bez rešpektovania jej orgánov a  nepravdivými 
informáciami o komore na verejnosti. Podstatná časť funkcio-
nárov SLK a delegáti snemu rozhodli, že je potrebná zmena, 
tým potvrdili vnútornú silu komory, na ktorej budeme stavať 
v budúcnosti, to znamená: aktívna práca v prospech lekárske-
ho stavu, obhajoba jeho záujmov na verejnosti, voči štátnym 
orgánom – NR SR, vláde SR, MZ SR, ÚDZS a  NCZI, ale aj 
spoluprácou s inými zdravotníckymi organizáciami. 

? Aké budú vaše prvé kroky, stretnutia, rozhodnutia 
vo funkcii? 

Je už dohodnuté stretnutie s  ministerkou zdravotníctva SR, 
pravidelná účasť na zasadnutiach zdravotníckeho výboru NR 
SR – poskytuje možnosť lobingu v prospech lekárskeho stavu, 
ale aj zdravotníctva ako takého. Účasť v novovznikajúcich ko-
misiách MZ SR, pripomienkovanie zákonov predkladaných 
do NR SR v rámci medzirezortného pripomienkového kona-
nia a stabilizácia vnútorných pomerov v komore.

? Skúste stručne povedať 3-4 priority, ciele, ktoré 
by ste ako prezident SLK chceli dosiahnuť...

Dosiahnuť zmeny v novelizácii zákona o komorách, ktoré sme 
pripravili v spolupráci so Slovenskou komorou zubných leká-
rov a Slovenskou lekárnickou komorou. Dosiahnuť spravodli-
vé financovanie zdravotníctva, založené na reálnych platbách 
za výkony – v nemocniciach zavedenie systému DRG (prob-
lematiku rozoberám v aktuálnom čísle MEDIKOM-u), v am-
bulantnom sektore podporou reálneho nacenenia výkonov. 
Presadzovať viaczložkové financovanie zdravotníctva. Po-
môcť pri formovaní rezidentského štúdia lekárov. Presviedčať 
mladé kolegyne a kolegov, ale aj lekársky stav všeobecne, že 
rozvoj samosprávnej profesijnej organizácie, akou je SLK, je 

v ich záujme. Dosiahnuť zmenu v charaktere štúdia sestier na 
Slovensku – vrátiť toto štúdium na SZŠ a mnoho ďalších vecí.

? Budete sa snažiť presadiť povinné členstvo?
Je to dlhodobý cieľ komory. Povinné členstvo v komore 

posilňuje jej silu, nezávislosť, samosprávne funkcie, apolitic-
kosť. Dôkazy nájdeme v okolitých krajinách, napr. v Rakúsku, 
Česku, Nemecku, Poľsku.

? Aký je podľa vás ideálny rozpočet pre zdravotníc-
tvo na budúci rok?

Odpoveď je univerzálna – podstatne vyšší ako tento rok.

Pripravila: (zav)

Čo plánuje? 
Povinné členstvo je dlhodobý cieľ,  

hovorí nový prezident SLK MUDr. Jaroslav Šimo

K
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KTO JE MUDR. JAROSLAV ŠIMO (62)
Nový prezident SLK je rodák z Handlovej. Vyštudo-
val gymnázium vo Veľkých Kapušanoch a následne 
Lekársku fakultu Univerzity Pavla Jozefa Šafárika, 
kde v roku 1986 promoval. Po ukončení štúdia praco-
val v  rokoch 1986-1988 na Oddelení anestéziológie 
a intenzívnej medicíny Univerzitnej nemocnice v Ko-
šiciach. Od roku 1989 dodnes pracuje na I. chirur-
gickej klinike LF UK a UNB Staré Mesto v Bratislave 
ako odborný asistent. Absolvoval I. a II. atestáciu zo 
všeobecnej chirurgie, špecializačné štúdium Zdra-
votnícky manažment a financovanie na LF UK a dok-
torandské štúdium na LF SZU v Bratislave. 

V rokoch 1994-95 absolvoval študijný pobyt v Cen-
tre pre srdcovú a cievnu chirurgiu v Nemocnici Leinz 
vo Viedni, v roku 1996 študijný pobyt na Klinike cievnej 
chirurgie NÚSCCH v Bratislave. Vzhľadom na pôvod-

ný profil I. chirurgickej kliniky sa počas profesijného 
života venoval okrem všeobecnej chirurgii aj cievnej 
chirurgii, vykonal okolo 160 cievnych rekonštrukcií 
vrátane urgentných, ovláda základy traumatológie, 
bol pri zrode Kardiostimulačného centra I. internej 
kliniky LF UK a UNB Staré Mesto, kde popri pôsobení 
na materskej klinike pôsobí dodnes. V pedagogickej 
práci prednáša, vedie cvičenia a semináre pre študen-
tov v slovenskom a anglickom jazyku na LF UK. 

Je členom viacerých odborných spoločností – Slo-
venská chirurgická spoločnosť, Slovenská angiolo-
gická spoločnosť, Slovenská spoločnosť cievnej chi-
rurgie, Slovenská spoočnosť pre úrazovú chirurgiu, 
Slovenská asociácia srdcových arytmií.

Aktívne ovláda anglický a ruský jazyk, pasívne ne-
mecký jazyk.

Viac na zdravotníctvo?
Vláda schválila novelizáciu zákona o zdravotnom poistení

Ficov kabinet v  snahe o  zlepšenie stavu verejných financií 
prijal na zasadnutí 4. 12. 2023 návrhy na zvýšenie príjmov 
do štátneho rozpočtu o predpokladanú sumu 1,5 mld. eur. 
Časť z týchto opatrení sa týka aj financovania zdravotníctva.

VYŠŠIE ZDRAVOTNÉ ODVODY
Vláda schválila návrh na novelizáciu zákona o  zdravotnom 
poistení, v rámci ktorého sa majú od nového roka zvýšiť zdra-
votné odvody pre zamestnávateľov z 10 na 11 %, pri zamest-
návaní osôb so zdravotným postihnutím z 5 na 5,5 % vyme-
riavacieho základu. Pre samostatne zárobkovo činné osoby 
(SZČO) a tzv. samoplatiteľov sa má sadzba poistného zvýšiť zo 
14 na 15 %, v prípade SZČO so zdravotným postihnutím zo 7 
na 7,5 % vymeriavacieho základu. 

„Zvýšenie sa navrhuje z dôvodu kritickej situácie s verejný-
mi financiami, keď príjmy nepostačujú na krytie výdavkov na 
zdravotnú starostlivosť“ – takto znie odôvodnenie v materiá-
li. Žiaľ, opatrenie bude znamenať aj vyššie výdavky poskyto-
vateľov zdravotnej starostlivosti.

Vláda súčasne navrhla nepriamu novelizáciu zákona 
o zdravotných poisťovniach, ktorej cieľom je ušetriť prostried-
ky verejného zdravotného poistenia formou zníženia výšky 
percentuálnej sadzby príspevkov na činnosť operačných stre-
dísk tiesňového volania záchrannej zdravotnej služby, Národ-
ného centra zdravotníckych informácií a  Úradu pre dohľad 
nad zdravotnou starostlivosťou. 

VIAC O 357 MILIÓNOV?
Tieto riešenia by podľa ministerky zdravotníctva Zuzany 
Dolinkovej mali priniesť o 357 miliónov eur naviac. Ide o do-
datočné zdroje, teda zdroje nad rámec toho, čo malo ísť do 
zdravotníctva pôvodne. „Ak pôjdeme touto cestou, na ktorej 
sa zhodla vláda, je isté, že všetky tieto peniaze pôjdu na posky-
tovanie zdravotnej starostlivosti,“ poznamenala ministerka. 
Vyjadrila presvedčenie, že počas roka budú ešte hľadať ďalšie 
dodatočné zdroje na dofinancovanie zdravotníctva. Boli by 
sme radi, keby sme sa takého milého prekvapenia dočkali.

(JŠ)

INZERCIA

Institut spánkové medicíny Inspamed, s.r.o. hledá zájemce na pozici neurolog  
na pobočce v Praze a v Pardubicích v České republice.

Společnost INSPAMED je největším ambulantním poskytovatelem služeb v oblasti spánkové medicíny v České republice. 
Zabýváme se diagnostikou a léčbou poruch spánku s využitím všech moderních technologií včetně telemetrie. 

Nabízíme: zajímavé platové ohodnocení • 25 dní dovolené + další benefity • možnost profesního růstu, odborné 
semináře a školení • pracovní doba: denní služby

Požadujeme: odbornost neurologie • znalost spánkové medicíny či elektroencefalografie vítána, není však podmínkou • 
příjemné vystupování, schopnost jednat s lidmi • znalost práce na PC • zájem o další vzdělávání

Úvazek: 0,2 – 1
Kontaktní osoba: Mgr. Diana Herdová tel: 725 894 155, prace@inspamed.cz
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AKTUÁLNE

Je ťažké nájsť vysvetlenie, ČO sa dialo a PREČO sa dané veci 
vôbec diali.

Napriek tomu, že navonok sa zdalo, že celý proces sa začal 
až tlačovou besedou 20. 9. 2023, faktom je, že zarážajúce zme-
ny sa diali oveľa skôr. My v LEKÁR, a. s., sme vnímali zmenu 
v správaní exprezidenta už na jar 2023, keď sa začal vyjadrovať 
o možnosti zrušenia spoločnosti, a čo bolo priam zarážajúce, 
o možnosti jej zrušenia ním samotným. Nazývanie ARS CME 
„mačkopes“ ním či viceprezidentom MUDr. Rolandom boli 
pre funkcionárov SLK, ktorí boli spoluúčastní na vzniku ARS 
CME, nepochopiteľné. 

SVOJVOĽNÁ ZMENA STANOV
Názor predsedu predstavenstva a ďalšieho člena predstaven-
stva, že o zmenách v rámci LEKÁR, a. s., a ARS CME má roz-
hodnúť snem SLK, alebo aspoň Rada SLK, nebol vtedajším 
prezidentom akceptovaný a vyústil až do odvolania funkcio-
nárov spoločnosti. Tomuto kroku predchádzala zmena stanov 
spoločnosti, ktorú urobil vtedajší prezident sám, bez schvá-
lenia orgánmi SLK, a  to napriek tomu, že týmto konaním 
prekročil svoje právomoci a nebol na takéto konanie opráv-
nený. Funkcionári SLK a LEKÁR, a. s., sa o jeho rozhodnutí 
dozvedeli tiež len z médií, z tlačovej konferencie.

NEVEDEL, ČO SA U NÁS DEJE? 
V  médiách odznela informácia, že „SLK nemá o  činnosti 
LEKÁR, a. s., informácie...“, dokonca v Zdravotníckych no-
vinách bola uvedená formulácia, že „... fungovanie LEKÁR, 
a. s., bolo z hľadiska komory akoby úplne utajené, nepre-
hľadné a nejasné“.

Silné vyjadrenia, navyše nezakladajúce sa na pravde. Na 
každom sneme SLK je delegátom tri týždne pred snemom 
zasielaný bulletin, ktorého obsahom sú správy zo všetkých 
úsekov/zložiek SLK a ktorý je následne predmetom rokovania 
snemu SLK. 

Správa o činnosti a hospodárení spoločnosti LEKÁR, a. s., 
je už od roku 2018 najobsažnejšou správou bulletinu. Vždy 
po sneme je zverejnená na webovej stránke www.lekarnet.sk 
v časti „o nás“, teda dostupná všetkým, nielen delegátom sne-
mu SLK. 

Posledná správa bola na sekretariát SLK odovzdaná 4. 8. 
2023, a teda bola v čase konania spomínanej tlačovej konfe-
rencie už prezidentovi dostupná. Tak ako na predchádzajú-
cich snemoch prezident k  správe nikdy NEMAL doplňujúce 
otázky. Navyše, je potrebné uviesť, že po uplynutí funkčného 

obdobia vymenoval prezident MUDr. Oravec v  mesiaci máj 
2022 do funkcie členov orgánov LEKÁR, a. s., opakovane (na 
ďalšie funkčné obdobie) a v septembri 2023 vymenoval opa-
kovane na ďalšie funkčné obdobie aj predsedu predstavenstva. 
V júni 2022 prezident MUDr. Oravec oficiálne dokumentom 
„Rozhodnutie jediného akcionára“ schválil účtovnú uzávier-
ku za r. 2021. Prečo učinil uvedené kroky, keď nemal informá-
cie, čo spoločnosť vlastne robí? 

Informácie o  činnosti a  stave financií v  spoločnosti boli 
predkladané nielen počas snemov SLK, ale bežne v rámci ro-
kovaní Rady SLK, ako aj pri neformálnych stretnutiach funk-
cionárov SLK. Uvedené skutočnosti javia iste „nelogickosť“ 
v súvislosti s udalosťami v septembri 2023. Navyše všetci čle-
novia predstavenstva aj dozornej rady spoločnosti sú členmi 
Rady SLK a pravidelne sa zúčastňujú rokovania Rady SLK a, 
samozrejme, všetci sú aj delegátmi snemov SLK. Čo teda „taji-
li“ funkcionári spoločnosti LEKÁR, a. s., pred sebou samými 
= funkcionármi Rady SLK? Odpoveď z  nás nikto nepozná. 
Odpoveď totiž neexistuje. 

OD PROBLÉMOV K PROSPERITE
V roku 2017 prišlo v spoločnosti k nešťastnej udalosti – krá-
deži vyše 120 000 eur vtedajším riaditeľom spoločnosti Mar-
tinom Lászlom. Následný súdny proces menovaného odsúdil. 
Po tomto období sa vedenie spoločnosti vysporiadalo so spla-
tením vyše 80 000 eur v  neuhradených faktúrach, podarilo 
sa presvedčiť starých partnerov na ďalšiu spoluprácu a získať 
nových partnerov. Podarilo sa zo spoločnosti urobiť prospe-
rujúcu firmu prinášajúcu prospech SLK a lekárom. Spoločnosť 
zorganizovala rad vzdelávacích podujatí (ako dcérska spoloč-
nosť SLK všetky podujatia organizuje pod hlavičkou SLK!) 
a  získala si svojich priaznivcov. V  čase kovidu veľmi rýchlo 
presmerovala svoje aktivity na online vzdelávanie. Formou 
online či živých podujatí v období od ostatného snemu SLK 
odškolila v  rámci kontinuálneho medicínskeho vzdelávania 
vyše 12 000 lekárov. 

Spoločnosť LEKÁR, a. s., je vydavateľom časopisu MEDI-
KOM, ktorý je distribuovaný všetkým členom SLK bezplatne. 
V rámci spoločnosti LEKÁR, a. s., pracuje aj poradný orgán 
SLK a  SLS pre medicínske kontinuálne vzdelávania, ARS 
CME. Všetci funkcionári SLK toto vedia...

ZA CHRBTOM SO STRÁŽNOU SLUŽBOU
14. 9. 2023 – prezident MUDr. Oravec (sám, napriek tomu, že na 
to nebol oprávnený) zmenil stanovy spoločnosti LEKÁR, a. s.

Čo sa dialo 
v LEKÁR, a. s.? 

Zmeny, ktoré sa udiali v SLK, resp. zmeny v správaní exprezidenta 
MUDr. Oravca, významným spôsobom ovplyvnili aj dcérsku 

spoločnosť lekárskej komory
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19. 9. 2023 sa funkcionári spoločnosti LEKÁR, a. s., ma-
ilom dozvedeli, že boli dňa 18. 9. 2023 odvolaní a na miesto 
predsedu predstavenstva a  súčasne jediného člena predsta-
venstva bol menovaný JUDr. Bak. Dvaja z účastníkov tlačo-
vej konferencie zo dňa 20. 9. 2023, MUDr. Roland a MUDr. 
Dzurňáková, boli menovaní za členov Dozornej rady spoloč-
nosti LEKÁR, a. s. 

Do sídla spoločnosti nastúpilo nové vedenie hneď 20. 9. 2023 
a  bez prítomnosti kohokoľvek z  predchádzajúceho vedenia 
prevzalo celú agendu spoločnosti. Nové vedenie nenastúpilo 
samo, transparentne a  legitímne, ale v  doprovode SBS, ktorá 
vykonávala 24-hodinovú službu v budove. Budovu, kde pracu-
jú v  riadnom pracovnom pomere len 3 zamestnanci (väčšina 
zamestnancov spoločnosti pracuje na základe DVP mimo sídla 
spoločnosti), obsadila SBS, nikto nemal kľúče od budovy. Den-
ne sa striedal v budove rad spolupracovníkov JUDr. Baka a tím 
audítorskej firmy. Neustále predvolávania zamestnancov, zís-
kavanie informácií o už realizovaných či pripravovaných akti-
vitách, významným spôsobom zasiahli do činnosti spoločnosti. 
Realizované boli len podujatia, ktoré už boli v tom čase vysoko 
rozpracované, nové projekty v tejto situácii nebolo možné riešiť. 
Výkonný riaditeľ spoločnosti dostal opakovane mail s prísnym 
zákazom komunikácie s klientmi. 

Toto všetko významným spôsobom ovplyvnilo chod spo-
ločnosti v stresujúcej atmosfére. Zamestnancom boli dokon-
ca odobraté počítače s cieľom kontroly a pokynmi k „obnove 
zmazaných údajov“. Kontroly, za ktoré spoločnosť uhradila 
nemalé peniaze, však nezistili nič podstatné. Vyše stostra-
nová správa o kontrole PC jednej z pracovníčok obsahuje na 
vyše 90 stranách len kópie mailovej komunikácie s klientmi, 
napríklad info pre registrátorov s 3 stranami mailových adries 
o rozhodnutiach a uzneseniach rady ARS CME, alebo prosba 
klienta o vrátenie mylne dvakrát zaplatenej tej istej faktúry. 
Nevieme, čo kontroly hľadali. Je však jasné, že iste nenašli, čo 
hľadali, keďže predmetom správy sú napríklad uvedené maily. 

ZLOŽITÝ NÁVRAT
6. 10. 2023 sa konali dva snemy SLK. Prvý, mimoriadny, od-
volal 90 %-nou väčšinou prezidenta MUDr. Oravca, a druhý, 
riadny snem, toto odvolanie veľkou väčšinou potvrdil. 

Rada SLK hneď po mimoriadnom sneme 6. 10. 2023 po-
verila vedením SLK viceprezidenta MUDr. Šima a rozhodla 

o  odvolaní funkcionárov spoločnos-
ti LEKÁR, a. s., menovaných 18. 9. 2023 
MUDr. Oravcom. Snaha o  vrátenie vecí 
do pôvodného stavu však nebola jedno-
duchá. Aj keď funkcionári obdržali infor-
máciu o odvolaní, svoje pozície opustili až 
po doručení notárskych zápisníc z mimo-
riadneho snemu a  Rady SLK. Dňa 16. 10. 
2023 prevzala budovu a  vedenie spoloč-
nosti LEKÁR, a. s., SLK vedená MUDr. 
Šimom a  znovumenovaný predseda pred-
stavenstva LEKÁR, a. s. Od 17. 10. 2023 
(po zápise nového vedenia do Obchodného 
registra SR) bol odobratý prístup k účtom 
spoločnosti JUDr. Bakovi a audítorovi Ing. 
Draveckému. Zdalo sa, že už sú veci „upra-
tané“ a môžeme sa vrhnúť do práce. O deň 
neskôr – 17. 10. 2023 – však MUDr. Oravec, 
ešte stále stavajúci sa do pozície prezidenta 
SLK a akcionára LEKÁR, a. s. (neuznávajúc 
legitimitu rozhodnutia snemu SLK), odvo-
lal po sneme menovaných funkcionárov 
a  menoval znovu nového predsedu pred-
stavenstva a  členov dozornej rady. O  uve-

denom kroku nebol nikto z dotknutých nijakým spôsobom 
informovaný a o uskutočnenej zmene sme sa dozvedeli len 
z webovej stránky Obchodného registra SR, a  to až 24. 10. 
2024, keď bola zmena zverejnená. 

Od 14. 9. 2023 do 1. 11. 2023 boli zmeny v Obchodnom re-
gistri SR v spoločnosti LEKÁR, a. s., vykonané spolu sedem-
krát. Večer sme nevedeli, kto bude vo funkcii ráno (myslím, že 
každý uzná, že takto sa pracovať nedá). 

A aby toho nebolo málo, tak 31. 10. 2023 bolo zistené, že 
z účtu spoločnosti bolo prevedených 2 600 eur ako platba za 
kontrolu PC. Platba však nebola zadaná nikým z predstavite-
ľov súčasného vedenia spoločnosti. Navyše pracovníci banky 
sa opakovane vyjadrili, že platbu zadala predsedníčka pred-
stavenstva. Až na základe písomnej sťažnosti banke bolo zis-
tené, že platbu zadal JUDr. Bak 8. 10. 2023 so splatnosťou 30. 
10. 2023. Zmeny účtov, zmeny oprávnení, rokovaní s pracov-
níkmi banky a obavy o financie boli skutočne vyčerpávajúce. 

ZOPÁR SLOV NA ZÁVER
Komora je kolektívny orgán, je to dobrovoľná organizácia pre 
všetkých jej členov. LEKÁR, a. s., je dcérska spoločnosť, ktorá 
bola založená a pracuje v prospech SLK a jej členov. Nie je to 
nepriateľ, vyžadujúci ochranu SBS. Vedeniu SLK sa podari-
lo vrátiť stanovy LEKÁR, a. s., do pôvodného stavu. Zase je 
vo vedení 5 členov predstavenstva a 3 členovia dozornej rady, 
zase sú všetci funkcionári spoločnosti lekári a činnosť je pod 
priamym dohľadom Rady SLK. Obdobie jedného člena pred-
stavenstva (v pozícii predsedu ) – navyše nelekára – sa skon-
čilo.

Jediným akcionárom LEKÁR, a. s., je Slovenská lekárska 
komora, nie jej štatutár – prezident. 

Na XXXIX. sneme SLK bol predložený delegátom snemu 
návrh na úpravu stanov LEKÁR, a. s. Do textácie boli zapraco-
vané jednoznačne formulované rozhodovacie právomoci a po-
vinnosti snemu SLK (ako najvyššieho orgánu SLK), Rady SLK 
a Prezídia SLK vo vzťahu k dcérskej spoločnosti LEKÁR, a. s. 

Je povinnosťou komory, delegátov snemu, aby boli vo vnú-
torných predpisoch SLK a stanovách LEKÁR, a. s., jednoznač-
ne formulované pravidlá tak, aby sa už podobné veci nikdy 
nemohli opakovať.

Za Predstavenstvo LEKÁR, a. s., MUDr. Zuzana Teremová

SBS-kár kontroluje, koho môže pustiť 
do budovy Lekár, a. s., na Dobšinského ulici...
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Vďaka strategickému partnerstvu VÚB banky s Bu-
siness Lease Slovakia môžete začať okamžite vy-
užívať výhody, ktoré prináša operatívny lízing. 
Žiadna akontácia, starosti ani poplatky navyše. Vý-
hodný pre firmy, živnostníkov, profesijné skupiny 
či jednotlivcov. To je operatívny lízing, ktorý má 
toľko výhod, že sa ho už nebudete chcieť vzdať.

Operatívny lízing od Business Lease je skvelý 
spôsob, ako jazdiť bez potreby investovať do ná-
kupu vozidla. S operatívnym lízingom získate vo-
zidlo na dohodnuté obdobie a platíte iba za jeho 
užívanie a tankovanie. 

Veľkou výhodou je rozsah služieb, do kto-
rých patrí obstaranie a financovanie vozidla, kom-
pletné poistenie, dane a poplatky, opravy a údržba 
(sieť 450 servisných partnerov), pneuservis a ich 
výmena, cestná asistencia 24/7, riešenie poistných 
udalostí, Pick up servis (odvoz/dovoz vozidla či 
klienta) a náhradná mobilita.

Produkt je určený pre:
n fyzické osoby nepodnikateľov  

(spotrebiteľov/FON)
n fyzické osoby podnikateľov (FOP)
n právnické osoby (PO)

Chcete sa dozvedieť viac? www.vubleasing.sk/ol

Víziou Business Lease je byť najviac pro-klient-
sky orientovanou spoločnosťou v oblasti mobili-
ty. Jej najvyššou hodnotou je starostlivosť. Ľudský 
prístup k zákazníkom ich odlišuje od iných firiem 
na trhu. Spoločnosť je na trhu už 25 rokov, aktuál-
ne má vo svojom portfóliu 800 klientov a stará sa 
o viac ako 7400 vozidiel.

Neváhajte a využite príležitosť mať auto bez 
starostí. Vlastniť auto je v súčasnosti už viac-menej 
prežitok. Operatívny lízing ponúka výhody, ktoré 
brzdia vaše výdavky, nie váš biznis.

Chcete si užívať auto bez 
starostí? S operatívnym 
lízingom to ide ľahko

Ak ste podnikateľ či člen 
komory a hľadáte spôsob, 
ako zefektívniť investície do 
mobility a zároveň ušetriť 
peniaze, máme pre vás 
naozaj zaujímavú ponuku. 
V rámci nej sme pripravili 
aj špeciálne podmienky pre 
elektromobily.
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Vozidlo
Mesačná

platba 
bez DPH

ŠKODA ENYAQ 150 kW/82 kWh LOFT A1 150 kw 929,76 €

VOLKSWAGEN TIGUAN 2.0 TDI EVO DSG 110 kW Elegance 605,52 €

ŠKODA KODIAQ 2.0 TDI SCR EVO 110 kW 7 AP 4x4 STYLE 584,92 €

HYUNDAI IONIQ 6 77,4 kWh 168 kW 4x2 STYLE A1 982,78 €

ŠKODA KAMIQ 1.5 TSI ACT 110 kW 7AP STYLE 391,99 €

TOYOTA RAV4 2.0 Valvematic 6 MT Comfort M6 129 kw I2 441,26 €

CUPRA FORMENTOR 1,5 TSI 150 automat A7 110 kw I2 526,26 €

VOLVO XC60 B4 D MHEV AWD PLUS DARK AUTO A8 145 kw I2 894,98 €

MERCEDES GLC 300 d 4MATIC A9 198 kw I2 1325,49 €

PEUGEOT 308 1.5 BlueHDi 130k EAT8 ALLURE A8 (COMBI 5-dv.) 458,86 €

Uvedené ceny sú kalkulované pri nájazde 15 000 km ročne a dĺžke kontraktu 
48 mesiacov.
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Sekera za 80-tisíc?

Jedným z  najočakávanejších 
vystúpení na XXXIX. sneme 
SLK bolo vystúpenie predse-
du Kontrolného výboru SLK 
MUDr. Nomana Ehsana. 
V  správe o  činnosti, ktorú 
predniesol delegátom snemu, 
podrobne popísal udalosti, 
ktoré sa diali na komore za 
ostatné mesiace a ktoré napo-
kon viedli k tomu, že KV SLK 
sa rozhodol podať návrh na 
začatie disciplinárneho kona-
nia voči exprezidentovi SLK 
MUDr. Pavlovi Oravcovi. Z jeho správy vyberáme najzávaž-
nejšie pasáže, ktoré sme rozdelili do niekoľkých okruhov. 

ZÁHADNÉ ŠANÓNY V KANCELÁRII
Dňa 9. 10. 2023, deň pred zasadnutím Prezídia SLK, oznámi-
la telefonicky predsedovi KV SLK pracovníčka sekretariátu 
Mgr. Vozáriková, že jej kolegyňa Mgr. Sebíň ju upozornila na 
šanóny s agendou KV SLK, ktoré sa nachádzajú v jej kancelá-
rii. Ako a prečo sa tieto šanóny dostali do kancelárie uvedenej 
pracovníčky, nie je jasné. Podľa jej vyjadrenia vraj pomáha-
la so zaraďovaním sťažností, alebo jej ich tam asi niekto dal, 
keďže mala otvorenú kanceláriu. (Mgr. Sebíň, mimochodom, 
ukončila pracovný pomer dohodou ku dňu 5. 10. 2023, teda 
deň pred konaním snemu, za SLK podpísal ukončenie pracov-
ného pomeru dohodou MUDr. Pavel Oravec.) So šanónmi sa 
od oznámenia tejto skutočnosti predsedovi KV SLK nemani-
pulovalo a predseda KV SLK hneď na druhý deň, 10. 10. 2023, 
prišiel túto skutočnosť overiť priamo do sídla komory. Spolu 
s ním prišli aj člen KV SLK MUDr. Vetrák a člen Prezídia SLK 
MUDr. Mičko. Za prítomnosti pracovníčky sekretariátu SLK 
Mgr. Vozárikovej vošli do kancelárie č. 208 sekretariátu SLK 
a v skrini našli nasledovné:

 § 1 šanón sťažnosti r. 2020
 § 2 šanóny sťažnosti r. 2021
 § 1 šanón odoslaná pošta r. 2021
 § 1 šanón sťažnosti KE r. 2019
 § 1 šanón zápisnice KV SLK r. 2019 + 2020

Po prevzatí týchto dokumentov sa o tejto skutočnosti vyhoto-
vil úradný záznam.

O nájdených šanónoch informoval ešte v ten deň na zasad-
nutí Prezídia SLK predseda KV SLK jeho členov. 

NEHORÁZNE SUMY AJ ZMLUVY 
Prezídium požiadalo Kontrolný výbor SLK, aby v rámci svojej 
kompetencie skontroloval všetky zmluvy a právne úkony, kto-
ré boli podpísané bývalým prezidentom SLK MUDr. Pavlom 
Oravcom od 1. 1. 2023. Predseda KV SLK teda zvolal na druhý 
deň mimoriadne zasadnutie KV SLK, aby poverili aspoň 3 čle-
nov KV SLK, ktorí by tieto zmluvy preverili. Podľa informá-

cie z Rady SLK a Prezídia SLK ani jedna zmluva alebo práv-
ny úkon neboli schválené týmito orgánmi. KV SLK poveril 
MUDr. Ehsana a MUDr. Vetráka, aby zmluvy skontrolovali 
a spísali o tejto kontrole zápisnicu. 

VÝSLEDOK? 
Dňa 13. 10. 2023 dostali poverení členovia KV SLK od ekono-
mického oddelenia SLK 16 zmlúv, ktoré boli podpísané MUDr. 
Oravcom ako prezidentom SLK. Ide o nasledovné zmluvy:

 § 6 zmlúv na právne služby za 39 548,00 EUR
 § zmluva na audit za 23 374,00 EUR
 § zmluva SBS za 3 290,00 EUR 
 § zmluva na PR za 7 174,00 EUR
 § poistné zmluvy za 4 110,00 EUR
 § sčítanie hlasov počas posledného snemu vo Zvolene za  

1 970,00 EUR
Po kontrole týchto zmlúv, ktoré spoločne predstavovali sumu 
takmer 80-tisíc eur (presne 79 467,77 eur) spísali zápisnicu 
a po konzultácii s právnikom informoval predseda KV SLK 
17. 10. 2023 o výsledku Radu SLK. Tá následne prijala rozhod-
nutia o právnych krokoch ohľadom spomínaných zmlúv.

TVRDÝ POSTOJ KV SLK
KV SLK konštatuje, že tieto zmluvy neboli predložené orgá-
nom SLK (Rade SLK a  Prezídiu SLK), ani schválené týmito 
orgánmi, všetko bolo podpísané iba prezidentom SLK. To 
podľa predsedu KV SLK spôsobilo začiatok všetkých problé-
mov a sporov medzi orgánmi v ostatných mesiacoch. „Prezi-
dent SLK, aj keď je štatutár SLK, nemôže podpísať a vykonať 
právne úkony bez súhlasu iných orgánov SLK (Rada SLK, 
Prezídium SLK), preto sa domnievame, že došlo k  nereš-
pektovaniu iných orgánov SLK prezidentom SLK a  došlo 
k  disciplinárnemu previneniu zo strany prezidenta SLK 
MUDr. Oravca. Preto dávame aj návrh na začatie discipli-
nárneho konania voči MUDr. Oravcovi v  tejto veci. Týmto 
postojom dávame najavo všetkým funkcionárom SLK, aby 
v budúcnosti rešpektovali aj názor iných orgánov SLK a ne-
podpisovali zmluvy v mene SLK. Žiadame Radu SLK a snem 
SLK, aby vykonali čím skôr revíziu vnútorných predpisov, naj-
mä čo sa týka kompetencií orgánov SLK.“

Na záver svojho vystúpenia predložil MUDr. N. Ehsan sne-
mu návrh na prijatie nasledujúcich uznesení a opatrení: 
1. Čím skôr realizovať audit nezávislou audítorskou firmou 

(do 3 mesiacov po sneme zo dňa 25. 11. 2023).
2. Navrhuje diverzifikáciu právnych služieb a  zamestnať 

na plný pracovný úväzok právnika so špecializáciou na 
správne právo.

3. Vykonať revíziu vnútorných predpisov, najmä čo sa týka 
kompetencií orgánov SLK. 

(Snem následne viaceré z týchto opatrení premietol do svojich 
uznesení, píšeme o tom v hlavnom článku, pozn. red.)

Pripravil: MUDr. Noman Ehsan

MUDr. Noman Ehsan, 
predseda Kontrolného 

výboru SLK.
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Odhalenia Kontrolného výboru SLK priniesli aj šokujúce 
informácie o zmluvách podpísaných bývalým vedením komory
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XXXIX. SNEM SLK
25. 11. 2023, BRATISLAVA

AKTUÁLNE
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va snemy, jeden odvolaný prezident a  miestami veľmi 
búrlivá diskusia... Tak v  stručnosti vyzeral snem Slo-
venskej lekárskej komory v piatok 6. októbra 2023. Teda 

presnejšie – dva snemy SLK. V  jeden deň sa totiž uskutočnil 
dopoludnia mimoriadny snem SLK, popoludní ďalší snem SLK. 

NEPREZENTOVAL SA
V piatok 6. októbra 2023 sa dopoludnia o 10-tej hodine za-
čal mimoriadny snem SLK, na ktorom bolo podľa prezenč-
nej listiny prítomných 40 delegátov. Ešte predtým, ako došlo 
k schváleniu programu, prebehlo hlasovanie o tom, či môže 
MUDr. Oravec vystupovať na sneme, keď sa neprezentoval. 
Proti jeho vystúpeniu bolo 36 delegátov, 3 boli za, 2 sa zdrža-
li. Pri viceprezidentovi MUDr. Rolandovi hlasovali delegáti 
o tom, či môže byť prítomný na sneme – 37 bolo proti, 1 bol 
za, 3 sa zdržali. Pri hlasovaní o tom, či môže byť prítomný na 
sneme JUDr. Zsolt Varga, bolo 39 delegátov proti, za nikto, 
2 sa zdržali. 

Následne delegáti mimoriadneho snemu po otvorení sne-
mu schválili program. 

Okrem procedurálnych vecí a zmien vnútorných predpisov 
komory bolo jedným z bodov snemu aj odvolanie prezidenta 
SLK MUDr. Pavla Oravca z funkcie. 

TAJNÁ VOĽBA
Odvolávanie prezidenta SLK z funkcie sa uskutočnilo tajnou 
voľbou, pred ktorou sa prezentovalo 43 delegátov. 

Za odvolanie MUDr. Pavla Oravca hlasovalo 39 delegátov, 
proti odvolaniu bol 1 a neplatné hlasy boli 3. Uznesenie mi-
moriadneho snemu, ktoré zobralo tajnú voľbu na vedomie, 
schválilo 41 delegátov, 2 sa zdržali. 

Mimoriadny snem zároveň uložil Rade SLK vyhlásiť voľbu 
prezidenta komory do 5. decembra 2023. Na následnej Rade 
SLK, ktorá sa uskutočnila po skončení mimoriadneho snemu 
SLK, poverili jej členovia MUDr. Jaroslava Šima zastupo-
vaním prezidenta komory v  rozsahu jeho práv a  povinností 

Zmeny vo vedení
Októbrový mimoriadny snem SLK  

vo Zvolene odvolal prezidenta.

D

Po odchode MUDr. Oravca viedol zasadnutie snemu 
viceprezident MUDr. Jaroslav Šimo spolu 

s viceprezidentkou MUDr. Valériou Vasiľovou.  F
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v období do zvolenia prezidenta komory. Rada SLK zároveň 
odvolala z  funkcie viceprezidenta MUDr. Roberta Rolanda 
a vymenovala na toto miesto MUDr. Valériu Vasiľovú. 

DRUHÝ POTVRDIL PLATNOSŤ PRVÉHO
Po uskutočnení mimoriadneho snemu SLK sa konal snem 
SLK, na ktorom bolo prítomných 58 delegátov. Keďže celkový 
počet delegátov snemu bol 69, bol snem SLK uznášaniaschop-
ný. Jeho začiatok sa z 13-tej hodiny posunul na 13.30 hod. Po 
turbulentnom začiatku delegáti schválili program snemu. 

Jedným z hlavných bodov programu snemu SLK bolo po-
tvrdenie platnosti mimoriadneho snemu zo dňa 6. októbra 
2023 so začiatkom o 10-tej hodine a ním prijatých uznesení. 
Na hlasovaní o schválení programu sa prezentovalo 55 delegá-
tov, 45 bolo za, 7 proti, 3 sa zdržali. 

Následne snem SLK svojím uznesením potvrdil platnosť 
hlasovania mimoriadneho snemu SLK vo Zvolene dňa 6. ok-
tóbra 2023 so začiatkom o 10-tej hodine o odvolaní MUDr. 

Pavla Oravca z  funkcie prezidenta SLK. Pred hlasovaním 
o tomto uznesení sa prezentovalo 57 delegátov, 44 bolo za, 8 
bolo proti, 5 sa zdržalo. Uznesenie teda bolo prijaté, čo zna-
mená, že snem SLK potvrdil platnosť odvolania MUDr. Pavla 
Oravca z funkcie prezidenta SLK.

Snem SLK následne uznesením zaviazal Radu SLK preveriť 
všetky zmluvy podpísané bývalým prezidentom SLK MUDr. 
Oravcom aj s finančným auditom všetkých týchto zmlúv, do-
hôd a  poskytnutých služieb. Zároveň je potrebné vyhodnotiť 
ich právoplatnosť a opodstatnenosť. Za toto uznesenie hlasova-
lo z 53 prezentovaných delegátov 28, proti bolo 20, zdržalo sa 5. 

Snem skončil približne okolo 16-tej hodiny. 
O  približne dva týždne po konaní snemu rozhodla Rada 

SLK, že volebný snem SLK sa uskutoční v sobotu, 25. novem-
bra 2023. (Viac sa o ňom dočítate na ďalších stranách v tomto 
čísle MEDIKOM-u.)

Pripravila: Mgr. Nancy Závodská

Medzi diskutujúcimi 
bol aj MUDr. Peter Makara.

Na Sneme SLK sa zúčastnil 
aj exprezident SLK 
MUDr. Marián Kollár.

Predseda Kontrolného výboru SLK 
MUDr. Noman Ehsan upokojoval situáciu.
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o  parlamentných voľbách zasadli do poslaneckých la-
víc a poslaneckých výborov staré aj nové tváre. Spolu 
s viceprezidentom MUDr. J. Šimom a členom KV SLK 

MUDr. R. Vetrákom sme sa zúčastnili 14. novembra na prvom 
zasadnutí zdravotníckeho výboru NR SR, na ktorom minis-
terka zdravotníctva Zuzana Dolinková so svojimi najbližšími 
spolupracovníkmi priblížila poslancom programové vyhláse-
nie vlády v oblasti zdravotníctva. 

Na úvod rokovania predseda výboru Vladimír Baláž priví-
tal ministerku na pôde parlamentu kyticou kvetov a vyjadril 
nádej a presvedčenie, že vzájomná spolupráca medzi minis-
terstvom a poslancami bude na prospech všetkých pacientov 
aj zdravotníkov. Následne už štátny tajomník Michal Štofko 
zhrnul stručne priority v zdravotníctve. 

Celé PVV nájdete na našom webe: https://lekom.sk/sto-
rage/684116635-Programove-vyhlasenie-vlady.pdf, zdravot-
níctvu sú venované strany 46-50.

KDH KRITIZUJE
Ako prvá sa, celkom očakávane, ozvala opozícia. Poslanec Pe-
ter Stachura (KDH) na úvod skonštatoval, že s hlavnými cieľ-

mi, ukotvenými v programe, sa dá súhlasiť, ale celkovo v ňom 
podľa neho nič prelomové nie je. „Je to príliš všeobecné, chý-
bajú mi tam jasné kroky, ako to chcete dosiahnuť a rovnako 
som očakával trochu odvážnejšie návrhy, napríklad zmeny 
vo financovaní zdravotníctva či vo vzdelávaní,“ povedal Sta-
chura. Podľa neho sa ministerka zamerala viac na dostupnosť 
zdravotnej starostlivosti ako na kvalitu. „Štandardy nemajú 
žiadnu výpovednú hodnotu pre prax,“ skonštatoval. 

V  prípade Rady pre rozpočtovú zodpovednosť, o  ktorej 
hovoril štátny tajomník, sa Stachura vyjadril, že by chceli ve-
dieť viac a prípadne byť v nej aj nápomocní. Ocenil plánova-
né skríningy pre ďalšie vážne ochorenia, chýba mu však pri 
nich jasná cesta pacienta, teda čo bude nasledovať ďalej. „Čo sa 
týka katalógu výkonov, chcel by som vedieť, čo bude hradené 
z verejného zdravotného poistenia a odkiaľ sa celkovo zoberú 
peniaze. Na záver sa opýtal aj na to, prečo v programe nie je 
nič o Rázsochách, resp. o tom, ako a kde bude postavená nová 
univerzitná nemocnica Bratislava. 

Oskar Dvořák z Progresívneho Slovenska sa pýtal na boj 
ministerstva proti hoaxom a zaujímal ho aj osud nemocnice 
sv. Michala v Bratislave, ktorá patrí rezortu vnútra a obrany. 

V novom zložení
Na prvé zasadnutie Výboru NR SR pre zdravotníctvo 

prišla aj čerstvá ministerka zdravotníctva

Prvé zasadnutie zdravotníckeho výboru 
za prítomnosti ministerky zdravotníctva, 

vpravo časť poslancov koalície.
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Za opozíciu sa zúčastnili 
poslanci KDH, OĽaNO, Sasky a PS. 

Ďalšieho poslanca z KDH, šéfa komory záchranárov Fran-
tiška Majerského, zaujímal najmä plán ministerstva s  APS, 
pýtal sa aj na výšku úhrady za poistenca štátu či legislatívu 
k centrálnemu riadeniu nemocníc. 

CHCEME ODPOLITIZOVAŤ 
ZDRAVOTNÍCTVO 
Ministerka si vypočula pripomienky poslancov a viaceré pri-
jala so súhlasným kývnutím hlavy. V prípade Rázsoch pove-
dala, že v PVV úmyselne nie je napísaná lokalita pre výstavbu 
novej nemocnice, nakoľko o nej musí rozhodnúť vláda. „Lo-
kalita bude súvisieť aj s auditom lôžok v Bratislave, ktorý sa 
musí urobiť,“ prízvukovala ministerka. 

Čo sa týka APS-iek, ministerka Dolinková hovorila o do-
hode na reforme VAS, avizovala však, že sa chce predtým 
stretnúť so všetkými relevantnými subjektmi, aby následne 
mohla predložiť potrebné legislatívne návrhy. 

O Rade pre rozpočtovú zodpovednosť povedala nateraz len 
toľko, že ju chcú vytvoriť pre to, aby si vedeli vždy kvartálne 
urobiť odpočet, ako sa míňajú prostriedky zo štátneho roz-
počtu.

Prioritou je podľa nej odpolitizovanie zdravotníctva, s čím 
súhlasili všetci prítomní. 

Predseda výboru Baláž predložené PVV pre oblasť zdra-
votníctva pochválil a zdôraznil, že je to plán na 4 roky, preto 
tam nemôže byť všetko podrobne a konkrétne rozobraté. 

Na záver ministerka Dolinková povedala: „ Mám ambíciu 
zjednotiť celý sektor, aby nestáli proti sebe rôzne skupiny le-
károv. Pacientovi je jedno, ku ktorému lekárovi pôjde – ide mu 
len o zdravie,“ zhrnula.

Poslanci napokon prijali uznesenie, ktorým predložený 
plán pre zdravotníctvo v  PVV schválili. Prítomní poslanci 
z opozície hlasovali proti alebo sa zdržali. 

Pripravila: Mgr. Nancy Závodská

Zľava poslanec František Majerský, v strede ministerka Dolinková 
s predsedom ZV Vladimírom Balážom 
a celkom vpravo poslanec za PS Oskar Dvořák.
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MUDR. VLADIMÍR BALÁŽ
predseda výboru, SMER-SD 

1. Výbor NR SR pre zdravotníctvo ako iniciatívny a  kon-
trolný orgán Národnej rady Slovenskej republiky bude 
pracovať v rámci svojej pôsobnosti a v súlade s príslušný-
mi ustanoveniami zákona o rokovacom poriadku Národ-
nej rady SR. Má svoje pravidlá a zákonitosti, ktoré bude-
me rešpektovať a dodržiavať. Budeme aktívnou súčasťou 
zdravotníckej politiky novej vlády a budeme presadzovať 
a kontrolovať plnenie PVV, ak bude schválené.

2. Zdravotníctvo nevyhnutne potrebuje, aby jeho fungova-
nie išlo v  rámci jasných ekonomicko-finančných pravi-
diel. Financovanie musí byť udržateľné a predvídateľné. 
V  súčasnosti prebieha príprava rozpočtu na rok 2024. 
Budeme sledovať, ako sa MF SR vysporiada s potrebami 
v zdravotníctve. Je však potrebné vidieť aj reálny stav ve-
rejných financií v Slovenskej republike, po predchádzajú-
cej vláde a mať primerané očakávania.

3. Viaczdrojové financovanie v zdravotníctve jednoznačne 
podporujem.

4. Podľa úrovne môjho súčasného poznania, som za udrža-
nie status quo. Po audite vo Všeobecnej zdravotnej pois-
ťovni sa bude dať k tejto otázke podrobnejšie vyjadriť.

5. Ako dlhoročný člen Slovenskej lekárskej komory túto or-
ganizáciu plne rešpektujem a považujem spoluprácu s na-
ším výborom za nevyhnutnú a  do budúcnosti perspek-
tívnu. Je však nutné, aby sa SLK vnútorne konsolidovala 
a získala späť svoj vplyv a rešpekt.

1. Akú máte predstavu o práci v zdravotníckom výbore?
2. Váš názor na zvýšenie rozpočtu pre zdravotníctvo?
3. Aký je váš názor na viaczdrojové financovanie zdravotníctva?
4. Zdravotné poisťovne – ste za zachovanie súčasného stavu?   
 Alebo ste za redukciu (unitár), alebo rozšírenie počtu  poisťovní?
5. Ako si predstavujete ďalšiu spoluprácu so Slovenskou    
 lekárskou komorou?

V zdravotníckom výbore NR SR 
sú ostrieľaní harcovníci aj nové tváre. 

Čo nás s nimi čaká? 

Po septembrových voľbách sa nanovo sformovali aj jednotlivé 
výbory v parlamente. Zdravotnícky výbor NR SR je dôležitou 
súčasťou presadzovania potrebných zmien v  rezorte, z  jeho 
dielne pochádza väčšina pripravovaných legislatívnych aktivít 
či schvaľovanie predkladaných riešení. Všetkým členom vý-
boru, vrátane predsedu, sme položili 5 otázok. Čas na zaslanie 
odpovedí si našli, žiaľ, iba niektorí. 

Zloženie Výboru NR SR pre zdravotníctvo (14 členov):
Predseda: Vladimír Baláž (SMER)
Členovia: Jozef Ježík (SMER), Jozef Valocký (SMER), Jana 
Bittó-Cigániková (SASKA), Tomáš Szalay (SASKA), Oskar 
Dvořák (PS), Mgr. Zdenko Svoboda, MBA (Hlas-SD), Karol 
Janas (Hlas-SD), Radomír Šalitroš (Hlas-SD), Marek Krajčí 
(OĽaNO-Slovensko), František Majerský (KDH), Peter Sta-
chura (KDH), Peter Slyško (Hlas-SD), Adam Lučanský (SNS)
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MUDR. TOMÁŠ SZALAY
SASKA

1. Zloženie zdravotníckeho výboru je asi najprofesionálnej-
šie v dejinách. Verím preto, že výbor bude konštruktív-
nym spolutvorcom rozumnej legislatívy. Dúfam, že pod 
vedením jeho predsedu Vladimíra Baláža budeme pozi-
tívne meniť situáciu v sektore.

2. a  3.  Zdravotníctvo potrebuje zdroje na prevádzku  
a zdroje na investície. Ak ich nebude schopné dodať štát, 
mali by sa stanoviť pravidlá pre súkromné platby. Netrans-
parentnosť priamych platieb škodí najzraniteľnejším.

4. Pluralitu zdravotného poistenia považujem za prínos. 
Hlavnou nevýhodou súčasného systému je deformá-
cia v  podobe zvýhodňovania štátnej poisťovne. Súťaži 
o poistenca, a následne aj vzťahom s poskytovateľmi, by 
prospelo, ak by sme namiesto jednej štátnej poisťovne 
nemali žiadnu štátnu poisťovňu, zato tri ďalšie. Ak by 
sme sem vpustili renomované zahraničné poistné domy, 
nielenže by sem prišlo moderné know-how, ale by sa zá-
roveň stratilo pokušenie politikov používať VšZP ako 
bankomat. A  najmä, rozdelením a  predajom VšZP by 
sme vedeli získať jedinečné zdroje na investície. V roz-
počte ani eurofondoch totiž v najbližších rokoch na to 
peniaze nebudú.

5. Prepáčte za protiotázku – s  akou komorou? Inštitúcie 
tvoria ich reprezentanti. Slovenská lekárska komora pod 
vedením Pavla Oravca získala v  mojich očiach najlepší 
obraz za posledných 20 rokov. Prezident Oravec urobil 
kus práce, priniesol konštruktívnu náplň činnosti a s ta-
kouto komorou by bola radosť spolupracovať. Na župnej 
úrovni sme sa na tom dohodli. Ak sa však komora hodlá 
vrátiť k svojej minulosti, do deštruktívnych dôb Mariana 
Kollára, nech sa páči. Obávam sa však, že v takom prípa-
de nebude na čom spolupracovať.

PETER 
STACHURA 
A FRANTIŠEK 
MAJERSKÝ
KDH

1. Chceme byť konštruktívnou opozíciou, aj v zdravotníc-
kom výbore. Prišli sme do výboru pracovať, nie hádať sa. 
Sme za spoluprácu naprieč politickými stranami. Výbor 
pre zdravotníctvo má viacerých odborníkov, ktorí môžu 
skvalitniť pripravovanú legislatívu v prospech pacientov 
aj zdravotníkov. Okrem toho, výbor má aj viaceré kon-
trolné právomoci, prostredníctvom ktorých budeme vlá-
du pozorne sledovať a kontrolovať.

2. Navyšovanie rozpočtu má niekoľko rovín. Jednak je to 
navýšenie absolútneho objemu, s čím sa dá určite súhla-
siť a  čo je nakoniec už naplánované v podobe platby za 
poistencov štátu pre rok 2024. Či to bude ešte viac, ukáže 

návrh štátneho rozpočtu, ktorý však má nie navy-
šovať, ale konsolidovať verejné financie. Dôležitá je však 
štruktúra prerozdelenia týchto zdrojov. Budeme pozor-
ne sledovať tvorbu tzv. úhradovej vyhlášky pre rok 2024, 
ktorá zabezpečuje distribúciu zdrojov do jednotlivých 
segmentov, nemocníc, ambulancií, na úhradu liekov. Zá-
roveň budeme žiadať vládu, aby vyhlášku vydala ešte pred 
začiatkom nasledujúceho roka, aby bolo financovanie 
zdravotníctva predvídateľné. A do tretice, v prípade na-
výšenia rozpočtu sa budeme pýtať, čo za tieto dodatočné 
zdroje dostane pacient a či sa stovky miliónov navyše len 
„neprejedia“, bez zvýšenia kvality a dostupnosti zdravot-
nej starostlivosti.

3. Viaczdrojové financovanie, alebo aj pripoistenie, je 
taký evergreen, no zdravotné poisťovne sa do neho ne-
hrnú, čo je škoda. Mal by byť jasne zadefinovaný ná-
rok pacienta a  rozsah starostlivosti, ktorá je hradená 
z verejného poistenia, a potom činnosti a výkony, ktoré 
majú byť hradené z pripoistenia. To však nemá spôso-
biť to, že dostupná starostlivosť bude iba pre tých, ktorí 
si môžu dovoliť priplácať. Druhá dôležitá vec je upratať 
poplatky. Počúvame, že na Slovensku sa ročne vyberie 
cca 1-2 miliardy eur v podobe poplatkov, ktoré nie sú 
transparentné, nemajú pravidlá. S týmto sa musí spra-
viť poriadok, aby pacient vedel, prečo platí, za čo platí 
a  komu platí. Budeme podporovať zmeny legislatívy 
v tejto oblasti.

4. Zásadné zmeny v  systéme zdravotného poistenia (napr. 
prechod na unitárny systém) v  období recesie a  konso-
lidácie verejných financií nepovažujeme za reálne a žia-
duce (samotná transakcia by bola extrémne nákladná). 
Zdravotné poisťovne však musia byť prísne regulované, 
spravujú predsa miliardy, na ktoré sa skladajú občania 
a štát. Nejde o ich vlastné prostriedky a štát má plné právo 
povedať, ako s nimi naložia. Rozšírenie počtu poisťovní 
vidíme prospešné najmä v oblasti pripoistenia, nech ich 
je pokojne aj 10 a viac.

5. Každá stavovská organizácia významne reprezentuje 
názor zdravotníkov, ktorých združuje. Sme za konštruk-
tívny dialóg, jednak s  lekárskou komorou, rovnako ako 
s  lekárskymi odborármi a  tiež odbornými spoločnosťa-
mi, pričom za ideálnych okolností by sme boli radi, aby 
v  lekárskej obci existoval konsenzus na riešeniach, kto-
ré lekári požadujú. Potom sa aj nám ako zákonodarcom 
bude oveľa komfortnejšie pracovať na konkrétnej legisla-
tíve, v porovnaní s tým, ak by každá skupina presadzova-
la napríklad protichodné riešenia.

OSKAR DVOŘÁK
Progresívne Slovensko

1. V Progresívnom Slovensku budeme aktívnou, odbornou 
a konštruktívnou opozíciou, ktorá bude kontrolovať kro-
ky vlády a ak to bude potrebné, navrhovať lepšie riešenia. 
A to bude platiť aj o práci v zdravotníckom výbore.

2. Zdravotníctvo si bude určite vyžadovať vyšší rozpočet, 
zároveň je však nutné hľadať úspory a  efektivitu už aj 
v dnešnom balíku peňazí.



3. Viaczdrojové financovanie už existuje, keďže väčšina ľudí 
si už dnes v  zdravotníctve dopláca cez rôzne poplatky. 
Problém je, že neexistujú žiadne pravidlá pre tieto po-
platky a často sa vyberajú aj s cieľom odopierania vstupu 
do ambulancie. Preto nesúhlasíme s  tým, aby sa bežná 
zdravotná starostlivosť spoplatňovala viac, pretože by 
ohrozila tých najzraniteľnejších, ktorí by následne svoju 
starostlivosť odkladali a  neskôr by preťažovali sanitky 
a  urgentné príjmy, kde ich musíme liečiť oveľa drahšie 
a dlhšie.

4. V súčasnosti máme v zdravotníctve väčšie problémy, kto-
rým treba prioritne venovať pozornosť.

5. Slovenská lekárska komora, ale aj ostatné záujmové zdru-
ženia zo sektora zdravotníctva, musia byť vždy najbliž-
šími partnermi vlády a parlamentu pri prijímaní zásad-
ných opatrení.

JANA BITTÓ-CIGÁNIKOVÁ
SASKA

1. Budem pokračovať vo svojej práci tak, ako doteraz, teda 
najmä komunikovať so sektorom, spájať a  komentovať 

predložené legislatívne návrhy, aby prijaté zákony dávali 
hlavu a pätu v zmysle praxe.

2. Rozpočet bol navrhnutý nedostatočne, takže je potrebné 
jeho navýšenie, najmä cez platby za poistenca štátu, napo-
kon, som autorka toho navýšenia. Ocenila by som však, 
keby ďalšie navýšenie bolo naviazané na tzv. KPI kritériá, 
teda na výsledky pre pacientov a konkrétne merateľné po-
suny zdravotníckeho systému. Hovorím o minimálne 6,5 
percenta, to je minimum, ktoré vykryje navýšenie pla-
tov a ďalšie potrebné zmeny. Ale opakujem, musí to byť 
naviazané na tie KPI kritériá. Keď sa rozpočet nenavýši, 
bude to katastrofa pre zdravotníctvo. 

3. Je to nevyhnutné. Otázka nie je, či, ale kedy a ako. A teda 
za mňa by to bola určite spoluúčasť pacientov do určitej 
miery, pripoistenie, definovanie nároku, a  tým aj nad-
štandardu. 

4. Vlastným telom budem bojovať proti unitáru! To je to 
najhoršie, znamenalo by to, že by sme všetok manažment 
a  peniaze odovzdali do rúk politikom, a  to by bola ka-
tastrofa pre pacientov, zdravotníkov aj rozpočet. Čím viac 
konkurencie, tým lepšie, ale musí to ísť ruka v ruke s tým, 
aby neboli navýšené prevádzkové náklady. Tie musia byť 
stanovené presnými percentami. 

5. Závisí to od toho, či sa do vedenia SLK opäť dostanú staré 
štruktúry, s ktorými sa spolupracovalo veľmi ťažko. Po-
kiaľ tu bude vízia nejakých reálnych zmien a aj odhod-
lanie tieto zmeny zo strany SLK robiť, tak som otvorená 
dobrým návrhom. Tak ako vždy. 

Pripravila: Mgr. Nancy Závodská

INZERCIA

AKTUÁLNE
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Čo pripravili?
Programové vyhlásenie vlády 

pre oblasť zdravotníctva

AKTUÁLNE

Na prvom zasadnutí zdravotníckeho výboru NR SR, ktoré 
bolo 14. novembra a na ktorom sa za SLK zúčastnili MUDr. 
Jaroslav Šimo, viceprezident poverený zastupovaním prezi-
denta SLK, MUDr. Robert Vetrák, člen KV SLK a Mgr. Nancy 
Závodská, mediálna manažérka SLK, prezentovala nová mi-
nisterka zdravotníctva Zuzana Dolinková Programové vyhlá-
senie vlády SR pre oblasť zdravotníctva. Čo v ňom je? Priná-
šame podstatné body. 

Na začiatku prezentovaného materiálu je kladený dôraz na 
projektové riadenie s cieľmi kvalitnej a dostupnej zdravotnej 
starostlivosti, prevencie ako základného pilieru zdravia, stabi-
lizácie a rozvoja personálnych kapacít, stabilného financova-
nia a efektívneho využívania zdrojov, transparentného a efek-
tívneho riadenia, dlhodobej vízie a udržateľného rozvoja.

Samotné MZ SR prejde reorganizáciou s cieľom jeho roz-
delenia na projektové a operatívne sekcie, kde sú zadefinovaní 
ako partneri pacientske asociácie a stavovské komory.

V rámci krátkodobých priorít je základom vypracovanie 
národnej zdravotnej stratégie, ktorá má priniesť stabilizáciu 
a  transparentnosť vedenia MZ SR, personálnu stabilizáciu, 
udržateľné financovanie a  plán modernizácie zdravotníckej 
štruktúry.

V materiáli sa kladie dôraz na transparentnosť v rámci MZ 
SR, čo je pozitívne vnímané v celej spoločnosti. Jedná sa naj-
mä o zoznam projektov a plán reforiem MZ SR, zverejnenie 
cenových máp a CO nákupov nemocníc, zverejnenie projek-
tov v rámci jednotlivých výberových konaní.

V oblasti personálnej stabilizácie nás zaujala najmä časť ve-
novaná auditu personálnych normatívov v zdravotníckych za-
riadeniach, úprava kompetencií jednotlivých zdravotníckych 
povolaní, ako aj optimalizácia pregraduálneho vzdelávania. 

V rámci časti venovanej financovaniu ministerstvo pripra-
vuje zriadenie Rady pre rozpočet verejného zdravotného pois-
tenia a úpravu platby za poistencov štátu.

V časti venovanej modernizácii zdravotníckej infraštruk-
túry sa píše o  pláne modernizácie zdravotníckej infraštruk-
túry a  plánovanom rozhodnutí o  finálnej podobe a  lokalite 
Národnej univerzitnej nemocnice.

V rámci stredno- a dlhodobých priorít sa v PVV venuje 
pozornosť verejnému zdraviu, prevencii a skríningom, ambu-
lantnému sektoru (VAS a ŠAS), ústavnej starostlivosti (OSN), 
efektívnejšiemu vstupu nových liekov, vzdelávaniu, dátovej 
reforme a  digitalizácii, zdravotno-sociálnej starostlivosti 
a osvete a vzdelávaniu pacientov.

V rámci ambulantného sektoru sa bude pozornosť venovať 
aktualizácii a  preceneniu ambulantných zdravotných výko-
nov, auditu doplatkov a  poplatkov, podpore nedostatkových 
regiónov, koncepcii rozvoja VAS a ŠAS, ako aj aktualizácii ve-
rejnej minimálnej siete. 

V  rámci ústavnej starostlivosti kladie ministerstvo dôraz 
na implementáciu OSN do praxe, výstavbe a dostavbe nemoc-

níc, centrálnym náku-
pom, optimalizácii siete 
a  procesov ZZS a  DZS 
a ďalšiemu rozvoju DRG.

V rámci liekovej poli-
tiky sa v materiáli venuje 
pozornosť motivačným 
mechanizmom podpory 
generickej a  biosimilár-
nej liečby, rýchlejšiemu 
a  transparentnejšiemu 
vstupu liekov na sloven-
ský trh a úprave pravidiel 
reexportu.

V  rámci vzdelávania 
kladie vláda dôraz na op-
timalizáciu financovania 
lekárskych fakúlt, zvýše-
nie klinických pracovísk 
na získanie odbornej spôsobilosti zdravotníckych pracovní-
kov, zvýšenie kvality pregraduálneho vzdelávania, vznik In-
štitútu národnej akreditácie, definícii štatútu univerzitného 
zamestnanca, ako aj aktualizáciu vzdelávacích štandardov 
ďalšieho vzdelávania zdravotníckych pracovníkov.

V  oblasti dátovej reformy a  digitalizácie plánuje vedenie 
ministerstva odstránenie zbytočnej administratívnej záťaže, 
zvýšenie dátovej dostupnosti a ich kvality, a to aj vytvorením 
národných registrov a zavedením elektronických služieb ako 
e-Lab, e-Objednávanie, e-Výmenný lístok.

V rámci duševného zdravia, dlhodobej a zdravotno-sociál-
nej starostlivosti sa v materiáli hovorí o úprave siete a financo-
vaní poskytovateľov dlhodobej a domácej zdravotnej starost-
livosti, podpore zdravotno-sociálnej starostlivosti, podpore 
rozvoja starostlivosti o duševné zdravie a efektívne využíva-
nie kapacity kúpeľných zariadení.

V závere materiálu je venovaná pozornosť osvete a vzdelá-
vaniu pacienta s dôrazom na opatrenia zodpovednosti pacien-
tov za svoje zdravie, výchove občanov a zdravovede a integrá-
cia do vzdelávacieho procesu už od základných škôl.

SLK PONÚKA POMOC
Predložené programové vyhlásenie je rámcový dokument, 

ktorého konkrétne body sa majú dopĺňať a aj napĺňať postup-
ne. SLK ponúkla ministerstvu zdravotníctva pomoc pri jeho 
implementácii prostredníctvom odborníkov, ktorých máme 
k dispozícii. 

Napĺňanie PVV budeme starostlivo sledovať a  jednotli-
vým konkrétnym bodom sa budeme venovať aj na stránkach  
MEDIKOM-u. 

 Pripravil: MUDr. Robert Vetrák

MUDr. R. Vetrák, MPH
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Na konferencii o laboratórnej medicíne boli nielen 
odborné prednášky, ale účastníci si vypočuli aj prózu 

či hudobnú produkciu z dielne lekárov.

Vzdelávacie podujatie 
trochu inak

V polovici novembra sa v Bratislave uskutočnila konferencia 
pod názvom Laboratórna medicína a  Všeobecné lekárstvo. 
Vzdelávacie podujatie „LabMed“, organizované Spoločnosťou 
laboratórnej medicíny, má dlhoročnú tradíciu a jeho počiatky 
sa datujú už od roku 1997. 

V  roku 2021 – v  postkovidovom období – sa charakter 
podujatia významným spôsobom zmenil. Profesor Gustáv 
Kováč, ako dlhoročný organizátor, sa rozhodol prizvať k spo-
lupráci prof. Gazdíkovú a rozšíriť tak obsahovú náplň poduja-
tia o bloky venované témam všeobecného lekárstva. Podujatie 
tak nadobudlo „viacodborový“ charakter.

V ČOM TO BOLO INÉ
Tohoročné podujatie iste zaujme v  sérií podujatí „LabMed“ 
svoje osobité miesto, a to z viacerých dôvodov: 

 § Bolo to prvé dvojdňové podujatie s  bohatým odborným 
programom, rozdeleným do 4 blokov, dva bloky programu 
laboratórnej medicíny (v  stredu dopoludnia a  vo štvrtok 

popoludní) a  dva bloky všeobecného lekárstva (v  stredu 
popoludní a vo štvrtok dopoludnia), čo naplnilo podtitul 
tohoročného podujatia „posilnenie odbornej spolupráce 
a výmena poznatkov“.

 § Navyše to bolo podujatie, kde pod gesciou prof. Kováča 
v  rámci programu spoločenského večera v  stredu pred-
stavili odborníci, prednášajúci v blokoch programu labo-
ratórnej medicíny, aj svoju „nemedicínsku tvár“ – prácu 
v  oblasti tvorby prózy a  poézie či prezentovanie sa v  hu-
dobných produkciách. 

CEZ DEŇ PREDNÁŠALI, 
VEČER VYSTUPOVALI
Táto časť podujatia ma zaujala z pohľadu nie ako spoluorga-
nizátora, ale ako členky redakčnej rady časopisu MEDIKOM. 
Pozorný čitateľ MEDIKOM-u  iste zaregistroval, že už vyše 
roka je súčasťou každého čísla aj rubrika, kde šéfredaktorka 
časopisu píše o osobnosti medicíny, ktorá sa venuje a prezen-

MUDr. Janota a MUDr. Gajdoš 
hovorili o svojej literárnej tvorbe.
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tuje aj v nemedicínskej oblasti. A spoločenský večer podujatia 
Laboratórna medicína a Všeobecné lekárstvo má k tejto rub-
rike v MEDIKOM-e veľmi blízko.

MUDr. Štefan Kečkéš nebol len výborným moderátorom 
odborných blokov venovaných laboratórnej medicíne, ale aj 
príjemným sprievodcom počas celého spoločenského večera.

MUDr. Stanislav Janota, PhD., autor laureátskej pred-
nášky v programe podujatia, známy ako špičkový bratislav-
ský imunológ s  bohatou prednáškovou činnosťou, sa nám 
v neformálnom rozhovore s kolegami predstavil aj ako autor 
prozaických diel, z ktorých výber nám odprezentovala jeho 
dcéra a moderátor Artur Šturmankin. Vypočuli sme si nie-
len prezentované ukážky, ale dozvedeli sme sa aj, že všetky 
dielka vznikli „vďaka palcu ťukajúceho na displej mobilu“, 
kam sa ukladali vo chvíli, keď autor mal jednoducho potrebu 
písať. Zaujímavá bola tiež informácia, že zrod tejto činnos-
ti sa datuje do nedávneho „kovidového“ obdobia, v ktorom 
práve nechcená sociálna izolácia prinášala aj nové činnosti 
či výzvy. 

MUDr. Ján Gajdoš, autor druhej laureátskej prednášky, 
nám predniesol zopár zo svojich nových básní, ktoré sú už 
pripravené na knižné vydanie a obohatia tak jeho zbierku pia-

tich knižne vydaných básní a prózy. Príjemným dofarbením 
týchto rozhovorov bola hudobná produkcia odborného garan-
ta laboratórnej časti podujatia prof. MUDr. RNDr. Gustáva 
Kováča, CSc., ktorý sa predstavil aj svojou záľubou v hudbe 
a odprezentoval fragmenty diel Ludwiga van Beethovena a Jo-
hanna Sebastiana Bacha.

Následne sa predstavil MUDr. Štefan Kečkéš, ktorý je nie-
len lekárom, učiteľom, ale ako som už spomenula, aj zručným 
moderátorom a gitaristom. So svojou skupinou The Reptilians 
zahrali v rokovom štýle nielen skladby prevzaté, ale aj skladby 
z vlastnej tvorby.

A na záver večera zavládla neformálna atmosféra pri prí-
jemných rozhovoroch v  priateľskom kruhu medzi časťou 
účastníkov vzdelávacieho podujatia.

Vo štvrtok, po odborných blokoch programu, podujatie 
zakončil profesor Kováč v  nie celkom tradičnom štýle, keď 
formou „Round Table Discussion“ zhromaždil pripomien-
ky a návrhy na optimalizáciu priebehu budúcich konferencií, 
zohľadňujúc odborné aj organizačné aspekty.

Myslím, že takéto veci dali vzdelávaciemu podujatiu vyso-
kú pridanú hodnotu.  
 Pripravila: MUDr. Teremová, LEKÁR, a. s. 

Odborným garantom podujatia 
bol aj profesor Gustáv Kováč, 

na obrázku celkom vpravo.
Prof. Gazdíková bola jednou 
z garantiek podujatia.

Profesor Kováč netradične – za klavírom. 
MUDr. Kečkéš so svojou 

rokovou kapelou The Reptilians.
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|4. 7. Vyhlásenie Prezídia SLK k výpovediam pediatrov
Prezídium SLK vyjadrilo súhlas so skrátením ordinačných 

hodín pre pediatrov z  22.00 hod. na 20.00 hod. a  zároveň 
upozornilo na to, že obdobná problematická situácia je aj pri 
ambulantnej pohotovosti pre dospelých. Na druhý deň sme 
vydali tlačovú správu, v  ktorej sme vyzvali poslancov NR 
SR, aby otvorili rokovanie mimoriadnej schôdze, na ktorej 
sa mali schvaľovať zmeny v detských APS-kách. Dostupnosť 
zdravotnej starostlivosti pre najmenších je tak neskrátením 
ordinačných hodín APS-iek reálne ohrozená, odznelo v  tla-
čovej správe. 

|13. 7. Prezídium SLK
Na prezídiu sa riešili správne konania, licencie, pokuty, 

schválili sa aj nominácie na hlavných odborníkov pre MZ 
SR – pre geriatriu MUDr. Tatiana Leitman, hepatológiu doc. 
MUDr. Ľubomír Skladaný, PhD., a vnútorné lekárstvo MUDr. 
Ivica Lazúrová, DrSc., FRCP, FEFIM.

|26. 7. Tlačová konferencia na MZ SR k aktuálnej situá-
cii v pediatrii

Zúčastnil sa na nej aj prezident SLK MUDr. Pavel Oravec, ko-
mora na nej vyjadrila svoj postoj – súhlas so skrátením ordi-
načných hodín pre detské APS. 

|18. 8. Prezídium SLK 
Riešili sa správne konania, vydanie licencií. Prezídium po-

verilo prezidenta, aby preveril na ukrajinskom veľvyslanectve 
postup pri vydávaní Výpisu z registra trestov. Rovnako uložilo 
prezidentovi komory, aby do 31. 8. 2023 doručil všetkým čle-
nom prezídia kópie dokumentov všetkých právnych úkonov, 
ktoré pri výkone funkcie prezidenta SLK vykonal v  čase od 
1. 2. 2023 doteraz. Predovšetkým uzatvorené zmluvy, výpo-
vede, odstúpenie od zmlúv, personálne rozhodnutia, interné 
príkazy a pokyny, ďalej tiež faktúry a výkazy prác, výsledky 
činností vykonaných, ktoré boli predložené komore na zákla-
de uzatvorených zmlúv.

|5. 9. Prezídium a Rada SLK
Na rokovanie prezídia bol prizvaný aj JUDr. Zsolt Varga, 

väčšina členov prezídia s tým nesúhlasila a opustili miestnosť. 
Viacerí sa dožadovali, že je potrebné si vysvetliť, či všetky 
právne úkony, ktoré prezident urobil po 1. marci 2023, boli 

v  poriadku. Riešila sa aj zmluva so Sociálnou poisťovňou 
ohľadom poskytovania údajov z registra licencií – prezídium 
rozhodlo, že dohodu treba ukončiť. 

Následne sa riešili aj registrácie, zrušenie, pozastavenie...
Prezident navrhol zmenu organizačnej štruktúry SLK, via-

cerí nesúhlasili.
Na rokovaní rozhodli členovia Rady SLK o  zvolaní mi-

moriadneho snemu SLK s jediným bodom programu – odvo-
lanie prezidenta SLK z funkcie. 

|13. 9. Diskusia troch najväčších komôr so zástupcami 
politických strán

Prezidenti Slovenskej lekárskej komory, Slovenskej komory 
zubných lekárov a  Slovenskej lekárnickej komory iniciovali 
diskusné stretnutie so zdravotníckymi expertmi politických 
strán o  profesijnej samospráve, úhradových mechanizmoch 
i  úlohe farmaceutov v  modernom zdravotnom systéme. 
MUDr. Pavel Oravec, prezident Slovenskej lekárskej komo-
ry, na nej otvoril otázky financovania zdravotníctva – jednak 
zvýšenia platieb za poistencov štátu, ale i vzniku produktov 
doplnkového zdravotného pripoistenia a  transparentných 
úhradových mechanizmov. Poukázal na skutočnosť, že ročné 
výdavky v zdravotníctve sú na občana v SR 1 513 eur, v ČR  
2 632 eur a v Európskej únii je priemer 3 521 eur. 

Konferencia troch najväčších zdravotníckych 
komôr sa konala v polovici septembra.

Keď sa ťa  
zima opýta...

Činnosť profesijnej organizácie lekárov sa v lete 
a na jeseň niesla v znamenaní troch snemov, tvrdých 

vyjadrení, postojov aj rozhodnutí 
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Na prvom zasadnutí zdravotníckeho 
výboru sa zúčastnili za SLK 

aj MUDr. Šimo a MUDr. Vetrák.

|6. 10. Mimoriadny snem SLK 
MUDr. Oravec bol na ňom odvolaný z  funkcie prezidenta 

SLK (za odvolanie hlasovalo 39 zo 44 prítomných delegátov). 
Z pozície viceprezidenta bol odvolaný MUDr. R. Roland – na 
jeho miesto bola vymenovaná MUDr. Valéria Vasiľová. Do 
zvolenia nového prezidenta poverili dočasným vedením ko-
mory viceprezidenta MUDr. Jaroslava Šima. Na sneme SLK, 
ktorý sa uskutočnil v  ten istý deň popoludní v  hoteli Tenis 
vo Zvolene, prítomní delegáti potvrdili prijaté uznesenia mi-
moriadneho snemu, a  tým aj odvolanie prezidenta MUDr. 
Oravca z funkcie. 

|11. 10. Aktuálne vyhlásenie SLK k odvolaniu preziden-
ta a auditom

V  aktuálnom vyhlásení SLK informovalo o  odvolaní pre-
zidenta SLK MUDr. Pavla Oravca z  funkcie a  priblížilo aj 
dôvody odvolania – sústavné prekračovanie právomocí pre-
zidenta SLK, hrubé porušovanie vnútorných predpisov SLK, 
nerešpektovanie rozhodnutí orgánov SLK (Rada SLK, Prezí-
dium SLK). Vo vyhlásení sa SLK vyjadrila aj k auditom a „po-
chybeniam“ v  práci SLK, ktoré MUDr. Oravec prezentoval 
v  médiách. Audity neprebiehali normálnym procesom, vy-
jadrenia a údajné „pochybenia“ boli manipulované a účelovo 
prekrúcané. Zároveň sme vo vyhlásení upozornili, že všetky 
svoje úlohy spojené s  registráciou, licenciami a  ďalšími čin-
nosťami si SLK plní tak ako doteraz. 

|17. 10. Mimoriadna rada SLK
Počas mimoriadnej rady SLK sa prítomní venovali najmä 

situácii v komore po odvolaní prezidenta, navrhli aj riešenia 
problémových zmlúv uzatvorených bývalým prezidentom 
a zaoberali sa aj situáciou v spoločnosti LEKÁR, a. s. Členo-
via rady požia dali Kontrolný výbor SLK, aby preveril viaceré 
zmluvy, rovnako poverili aj AK Škodler, aby analyzovala via-
ceré zmluvy. Išlo o nedodané diela, nejasne fakturované sumy 
a pod. Rada poverila AK Škodler aj prípravou oznámenia pre 
JUDr. Zsolta Vargu o  neplatnosti uzatvorenej zmluvy a  vý-
zvou na vydanie bezdôvodného obohatenia vo výške viac ako 
18-tisíc eur. 

Čo sa týka spoločnosti LEKÁR, a. s., rada schválila zmenu 
stanov do pôvodného stavu pred 14. 9. 2023.

Rada SLK rozhodla o  podaní podnetu na MUDr. Pavla 
Oravca kontrolnému výboru, a to z dôvodu nespolupráce a ig-
norovania orgánov SLK pri odovzdávaní agendy prezidenta 
SLK. Rovnako podala rada podnet KV SLK aj na MUDr. Ro-
landa a MUDr. Dzurňákovú, a to z dôvodu, že svojím súhla-
som legalizovali svojvoľnú zmenu stanov spoločnosti LEKÁR, 
a. s., vykonanú MUDr. Pavlom Oravcom. Podľa Rady SLK 
tým porušili vnútorné predpisy SLK.

Rada stanovila termín volebného snemu SLK na 25. 11. 
2023 v Bratislave. 

|19. 10. Vyjadrenie SLK k prezentovanému auditu
Bližšie vyjadrenie k  auditu, ktoré prezentoval bývalý pre-

zident MUDr. Oravec v  médiách, sme poskytli TASR, pri-
nášame ho v plnom znení: 

Odvolaným prezidentom komory MUDr. Pavlom Oravcom 
prezentované „pochybenia v práci SLK“ neboli získané v súla-
de s vnútornými predpismi komory, pretože výkon kontroly 
prináleží výlučne Kontrolnému výboru SLK a ním prizvaným 
odborníkom. Považujeme za potrebné upozorniť, že tzv. „au-
dity“ boli vykonané aj osobami bez audítorského oprávnenia, 
ktoré neboli vybrané v  riadnom výberovom konaní, neboli 
schválené orgánmi komory, ale výlučne išlo o  osoby blízke 
MUDr. P. Oravcovi. Výsledky „auditov“ neboli predložené na 
vyjadrenie sa kontrolovaným subjektom a o výsledku neboli 

doteraz informované orgány komory (Prezídium SLK 
a Rada SLK). V neposlednom rade poukazujeme na skutoč-
nosť, že „údajné pochybenia“ sú za obdobie rokov 2021 a 2022, 
keď činnosť sekretariátu riadil MUDr. P. Oravec.

Orgány komory nemôžu riešiť zistenia k  účtovným zá-
vierkam SLK z rokov 2021 a 2022 (opakujeme – z funkčné-
ho obdobia MUDr. P. Oravca), keď ich nemajú k dispozícii. 
Účtovníctvo pre SLK robí dlhé roky externá firma, ich správy 
sú pravidelne predkladané orgánom komory (niekoľkokrát 
ročne), čím je zabezpečená viacstupňová kontrola financo-
vania. 

Rada komory napriek vyššie uvedenému požiadala „audi-
torov“ o zaslanie záverečných správ. V prípade, ak sa preukáže 
potreba overenia výsledkov „auditov“, Rada SLK nariadi vy-
konanie auditu dôsledne v súlade so zákonom a vnútornými 
predpismi komory. 

MUDr. Marián Kollár po ukončení svojho pôsobenia vo 
funkcii prezidenta SLK v roku 2021 riadnym spôsobom odo-
vzdal príslušnú agendu.

Záverom si dovoľujeme poukázať na zákonnú povin-
nosť mlčanlivosti funkcionárov komory o  skutočnostiach, 
o ktorých sa dozvedeli v súvislosti s výkonom funkcie. MUDr. 
P. Oravec zverejnením „údajných pochybení“ konal v rozpore 
s povinnosťou mlčanlivosti a jeho konanie malo za následok 
poškodenie dobrého mena komory. 

|7. 11. Prezídium SLK 
Prezídium sa zaoberalo predovšetkým prípravou voleb-

ného snemu SLK, ktorý bol jednodňový a  jeho termín bol 
stanovený na sobotu, 25. 11. Zároveň sa riešili aj zápisy do 
registra, licencie, správne konania, ako aj to, v akom stave sú 
výpovede zo zmlúv, ktoré uzavrel bývalý prezident MUDr. 
Oravec. Prezídium taktiež rozhodlo o vytvorení novej pozí-
cie v štruktúrach SLK – poradcu, ktorý by bol akýmsi spro-
stredkovateľom medzi Prezídiom SLK a S-SLK. Na túto po-
zíciu navrhol MUDr. Šimo dlhoročného člena SLK a KV SLK 
MUDr. Roberta Vetráka od 15. novembra 2023.

Čo sa týka členstva SLK v  riadiacom výbore MZ SR pre 
DRG, prezídium navrhne ministerstvu zmenu, a to do 14 dní 
po volebnom sneme. 

|14.11. Zdravotnícky výbor NR SR
Na prvom zasadnutí zdravotníckeho výboru NR SR v novom 

zložení sa zúčastnila aj ministerka zdravotníctva, aj zástup-
covia SLK – MUDr. Šimo a  MUDr. Vetrák. (Píšeme o  ňom 
v samostatnom článku v tomto čísle MEDIKOM-u, pozn. red.)

 Pripravila: Mgr. Nancy Závodská
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Viac peňazí, 
jednoduchšie 
podmienky

Ministerstvo zdravotníctva SR ponúka v novej 
výzve až 80-tisíc eur na zriadenie novej ambulancie 

v ohrozených regiónoch

Nedostatok všeobecných lekárov či špecialistov je na Sloven-
sku realitou už dlhodobo a v najbližších rokoch sa zlepšenia 
zrejme nedočkáme. Mladí lekári odchádzajú do zahraničia 
a starí do dôchodku. Kto nás bude liečiť? 

Ministerstvo zdravotníctva – ešte za bývalej úradníckej 
vlády – sa aspoň čiastočne pustilo do riešenia tohto problé-
mu. Hoci nejde o systémový krok, každú snahu treba privítať. 
A tak je to aj v prípade 2. výzvy v rámci Plánu obnovy, v kto-
rej ponúka ministerstvo zjednodušené podmienky aj vyššie 
príspevky pre zriadenie nových ambulancií v nedostatkových 
regiónoch. Ministerstvo ju vyhlásilo začiatkom októbra. Rov-
nako aktualizovali zoznam nedostatkových okresov s aloko-
vaným príspevkom na obdobie august 2022 až júl 2023, ako aj 
na obdobie august 2023 až júl 2024.

„Naším cieľom je podpora viac ako 120 nových ambulan-
cií, ktoré budú pomáhať tisíckam pacientov,“ uviedla pri otvo-
rení výzvy vtedajšia vicepremiérka pre Plán obnovy a  odol-
nosti Lívia Vašáková. 

Keďže pri prvej výzve zápasili žiadatelia s viacerými prob-
lémami (nevýhodne nastavené podmienky čerpania, samot-
ná výška príspevku či jeho vyplatenie po častiach), pristúpilo 
ministerstvo pri vyhlásení druhej výzvy k viacerým zmenám. 
Vďaka tomu už v  súčasnosti napríklad eviduje Žilinský sa-
mosprávny kraj viacero záujemcov z radov mladých lekárov 
po ukončení rezidentského štúdia, ktorí majú vážny záujem 
o otvorenie novej ambulancie v Žilinskom kraji. 

MENEJ BYROKRACIE
Cieľom opatrenia financovaného z Plánu obnovy a odolnosti 
SR je zvýšiť potrebnú kapacitu verejnej minimálnej siete po-
skytovateľov všeobecnej ambulantnej starostlivosti v  nedo-
statkových okresoch prostredníctvom podpory zriaďovania 
nových ambulancií. Hlavným účelom príspevku je finančná 
kompenzácia nákladov pri zriaďovaní a  prevádzkovaní no-
vých ambulancií.

Pri tvorbe výzvy sa od začiatku dbalo na odbremenenie žia-
dateľov od byrokracie. Nový lekár odovzdá ministerstvu žia-
dosť a 4 dokumenty (kód zdravotníckeho pracovníka vydaný 
ÚDZS, údaje potrebné pre vydanie výpisu z  registra trestov, 
test lokálneho vplyvu a súhrnné čestné vyhlásenie). V proce-

se zriaďovania novej ambulancie je zároveň potrebné rozlišo-
vať administratívu spojenú s  podnikaním (založenie s. r. o.), 
s  poskytovaním zdravotnej starostlivosti (získanie povolenia 
na prevádzkovanie ambulancie) a naopak, tú, ktorá je spojená 
s výzvou a procesom podania žiadosti o príspevok. 

Všetky ďalšie informácie k aktualizovanej výzve sú uvede-
né webovej stránke www.novaambulancia.sk.

Zdroj: MZ SR

Medzi najzásadnejšie zmeny v  druhej výzve 
patrí:
 § navýšenie sumy príspevku podľa stupňa 

ohrozenia okresu až do výšky 80-tisíc eur; 
 § zmena spôsobu vyplácania príspevku, kto-

rý bude prijímateľom poskytnutý jednorazo-
vo po predložení právoplatného povolenia 
na prevádzkovanie novej všeobecnej ambu-
lancie; 

 § zavedenie novej právomoci samosprávnych 
krajov, ktoré disponujú paušálnym počtom 
príspevkov v  počte 5 pre každú špecializá-
ciu, ktoré môžu ad hoc alokovať podľa potre-
by na všetky okresy, kde chýbajú všeobecní 
lekári alebo primárni pediatri; 

 § rozšírenie okruhu oprávnených žiadate-
ľov z  2 na 4 typy – okrem nových lekárov, 
ktorí majú záujem stať sa poskytovateľom 
zdravotnej starostlivosti, bude môcť o  prí-
spevok žiadať aj existujúci poskytovateľ vo 
všetkých typoch zdravotnej starostlivosti, 
ako aj právnická osoba, ktorá v čase podania 
žiadosti ešte nie je poskytovateľom zdravot-
nej starostlivosti, ale má záujem sa ním stať 
a poskytovateľ všeobecnej ambulantnej sta-
rostlivosti za spätné obdobie, ktorý si zriadil 
novú všeobecnú ambulanciu v  období 1. 1. 
2022 – 31. 7. 2022 v mieste, ktoré sa nachá-
dza v zozname platnom na dané obdobie.

AKTUÁLNE
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Čo je Plán obnovy
Plán obnovy je spoločnou reakciou krajín EÚ na silný pokles ekonomiky v dô-
sledku pandémie COVID-19. Jeho hlavným cieľom je podporiť reformy a investí-
cie, ktoré Slovensku umožnia začať opäť dobiehať životnú úroveň priemeru EÚ.

NOVÁ 
VÝZVA
na zriadenie
všeobecnej
ambulancie

n pre všeobecných lekárov pre dospelých a pediatrov
n zjednodušené podmienky
n navýšená suma príspevku

n jednorazové vyplácanie pri predložení povolenia
n 5-ročný záväzok prevádzkovať ambulanciu

od 10. 10. 2023

Čierny okres 80 000 eur
Červený okres 70 000 eur
Oranžový okres 60 000 eur

ambulant@health.gov.sk infolinka: 
+421 910 221 396

www.novaambulancia.sk

Mapy regiónov 
s nedostatkom 
ambulancií VLD.

zabezpečený okres
rizikový okres
rizikovo nedostatkový okres
kriticky nedostatkový okres

zabezpečený okres
rizikový okres
rizikovo nedostatkový okres
kriticky nedostatkový okres

Mapy regiónov 
s nedostatkom 
ambulancií VLDD.

Otázky pre MZ SR: 
1. Koľko žiadostí o príspevok už evidujete a o aké 

ambulancie ide?
V prvej výzve evidujeme 30 žiadostí, z nich pod-
porených, ktoré splnili podmienky výzvy, bolo 26, 
z toho 4 žiadatelia stiahli žiadosť z dôvodu pre-
vzatia ambulancie od už existujúceho lekára. Na 
novú výzvu ministerstvo zdravotníctva prijalo už 
16 ďalších žiadostí. Ide o  ambulancie všeobec-
ných lekárov a pediatrov.

2. V ktorých regiónoch je zatiaľ najviac žiadostí? 
Zoznam žiadateľov, ktorí splnili, aj tých, ktorí ne-
splnili podmienky výzvy, je možné nájsť tu: https://
mzsr.sk/Clanok?plan-obnovy-fin-podpora-vas. Čo 
sa týka regiónov, ide o tzv. nedostatkové regióny, 
v ktorých je výrazné poddimenzovanie kapacít pre 
poskytovanie ambulantnej zdravotnej starostlivos-
ti. Ide napríklad o okresy Považská Bystrica, Ilava, 
Banská Bystrica, Pezinok, Prievidza, Sobrance, Ko-
márno, Poprad, Senec, Zlaté Moravce, Námestovo, 
Malacky, Krupina, Žarnovica. 

3. Evidujete už aj spätné žiadosti, teda od už exis-
tujúcich prevádzkovateľov ZS?
V  novej výzve „Finančná podpora pre poskyto-
vateľov všeobecnej ambulantnej starostlivosti na 
zriadenie nových všeobecných ambulancií v ne-
dostatkových oblastiach“ kód 11I01-21-V28 evidu-
jeme žiadosti aj za spätné obdobie.

4. Máte už aj spätnú väzbu ohľadom prípadnej kri-
tiky, problémov, návrhov na zlepšenia a podob-
ne? 
Ministerstvo zdravotníctva od vyhlásenia prvej 
výzvy bolo ústretové ku všetkým pripomienkam 
či návrhom na zlepšenia. Práve tie, najmä po kon-
zultáciách so zástupcami samosprávy (VÚC), boli 
zapracované do výzvy, ktorá bola vyhlásená dňa 
10. októbra 2023. Ministerstvo novú výzvu zjed-
nodušilo, výzva je flexibilnejšia a zohľadňuje pri-
pomienky aj lekárov či lekárok. Suma príspevku 
na jednu ambulanciu sa zvýšila na 80 000 eur 
a bude prijímateľom vyplatená jednorazovo.
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Orgány komory 
a porušenie 

samosprávneho 
princípu činnosti 

komory
Samospráva je základným stanoveným princípom 
vzťahov v  komore. Samosprávny princíp, teda ria-
denie vecí komory členmi komory prostredníctvom 
volených orgánov, bol dôsledne dodržiavaný od ob-
novenia činnosti komory v  roku 1989 a osobitne pri 
zriadení komory zákonom v roku 1992.

Samosprávny princíp riadenia komory, na rozdiel 
od monokratického riadenia (napr. ministerstvo, kde 
je riadenie a rozhodovanie zverené do rúk jednej oso-
by), spočíva v riadení a rozhodovaní vecí komory od 
najvyššieho orgánu komory po najnižší, v podriade-
nosti nižších orgánov vyšším a  v  dôslednom dodr-
žiavaní zákonných kompetencií jednotlivých orgánov 
a  rešpektovaní práv a povinnosti jednotlivých orgá-
nov navzájom. 

ČINNOSŤ KOMORY RIADIA 
DVA DRUHY ORGÁNOV
a) orgány komory, zriadené zákonom. Vznik 

a postavenie týchto orgánov je dané záko-
nom (snem, rady, prezídium,  prezident, 
kontrolný výbor a disciplinárna komisia 
komory).

b) orgány komory a regionálnych ko-
môr, ktoré sú zriadené na základe 
vnútorných predpisov komory, 
predovšetkým Štatútu komory. 
Práva povinnosti týchto orgánov 
určil snem komory (výbory komory, 
vedecká rada komory, orgány regio-
nálnej komory a orgány subregionál-
nej komory).
Orgány komory zriadené zá-

konom majú svoje kompetencie, 

teda práva a povinnosti stanovené zákonom, a nie je 
možné ich orgánmi komory meniť. Často používané 
heslo „snem môže všetko“ v prípade orgánov komory 
neplatí. Snem komory nemôže odňať alebo na seba 
prevziať kompetencie, ktoré zákon dáva do právo-
moci inému orgánu, napr. právomoc prezídia komory 
rozhodovať v personálnych veciach. To však nevylu-
čuje možnosť, aby snem komory alebo rada komory 
svojím uznesením neurčovali smerovanie, alebo hra-
nice, ktoré má prezídium pri rozhodovaní v personál-
nych veciach dodržiavať. Zjednodušene povedané, 
snemu komory prislúcha strategické rozhodovanie 
a  prezídium komory rozhoduje o  jednotlivých kon-
krétnych právnych úkonoch v personálnej oblasti.

Rozdielne je postavenie orgánov komory, regio-
nálnych komôr a  subregionálnych komôr zriade-
ných zákonom. Nakoľko tieto orgány boli zriadené 
a kompetencie im boli dané z vôle snemu komory, je 

na vôli snemu komory, či im kompetencie 
zmení, alebo orgány zruší. 

V  dôsledku rozdielneho konšti-
tuovania orgánov komory je roz-

dielny následok porušenia kom-
petencií jednotlivými orgánmi.

V prípade konania orgánu 
komory v  rozpore právom 
a  povinnosťou stanoveným 
zákonom je následkom ne-
platnosť právneho úkonu ale-

bo až jeho ničotnosť, a  to aj 
v  smere navonok, teda aj voči 

tretím osobám. Ako príklad mô-
žeme uviesť konanie prezidenta ko-

mory, ktorý vykonal právny úkon bez 

LEGISLATÍVA
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rozhodnutia príslušného orgánu komory, ktorému na 
rozhodnutie zveruje právomoc zákon. Prezident ko-
mory koná za komoru navonok, ale pri tomto kona-
ní je viazaný rozhodnutím orgánu, ktorému zákon 
zveruje príslušnú kompetenciu. Ako príklad mô-
žeme zase uviesť konanie v  personálnych otáz-
kach. Ak chce prezident komory uzatvoriť pra-
covnú zmluvu, musí uzatvoreniu pracovnej zmluvy 
predchádzať súhlas prezídia komory s jej obsahom. 
Komora prostredníctvom zákonom určeným orgá-
nom, v tomto prípade prezídiom komory, musí preja-
viť svoju vôľu uzatvoriť konkrétnu pracovnú zmluvu. 
Bez takéhoto prejavu vôle je zmluva ničotným práv-
nym úkonom a komora ňou nie je viazaná. 

V  prípade konania orgánu komory, regionálnej 
komory alebo subregionálnej komory v  rozpore 
s právami a povinnosťami stanovenými vnútornými 
predpismi komory, zodpovednosť porušovateľa na-
stáva iba v smere dovnútra komory a nepôsobí navo-
nok voči tretím osobám. Ako príklad môžeme uviesť 
konanie prezidenta komory, ktorý vykonal právny 
úkon, ktorému malo predchádzať rozhodnutie orgá-
nu komory, ktorému na rozhodnutie zveruje právo-
moc vnútorný predpis komory. V takomto prípade sa 
nejedná o neplatný alebo ničotný právny úkon, komo-
ra je takýmto právnym úkonom viazaná a prezident 
má zodpovednosť za porušenie vnútorných predpi-
sov iba do vnútra komory, teda môže sa zodpovedať 
orgánom komory za porušenie vnútorných predpisov 
komory.

SNEM, RADA, PREZÍDIUM, PREZIDENT
Samospráva členov komory sa navonok prejavu ko-
naním jej orgánov. Vzťahy jednotlivých orgánov ko-
mory sú dané zákonom a  vnútornými predpismi 
komory. Najvyšším zákonným orgánom komory je 
snem, nasleduje rada, prezídium a prezident. Orgán-
mi s  osobitným postavením sú kontrolný výbor ko-
mory a disciplinárna komisia komory.

Zákon obsahuje splnomocňujúce ustanovenia 
na vydanie podzákonných noriem komory, v  tom-
to prípade vnútorných predpisov. Je však potrebné 
poznamenať, že podzákonnou normou (vnútorným 
predpisom komory) nie je možné priznať orgánom 
komory práva a povinnosti nad rámec zákona alebo 
odobrať orgánu komory jeho zákonnú kompetenciu. 
Vnútorné predpisy komory teda, zjednodušene po-
vedané, slúžia na stanovenie spôsobu realizácie práv 
a povinností stanovených zákonom. Zákon stanovuje 
snemu komory niektoré kompetencie a umožňuje mu 
vyhradiť si akúkoľvek otázku na rozhodovanie. Rada 
komory má stanovené niektoré konkrétne kompeten-
cie. Najdôležitejšou kompetenciou rady je, že vyko-
náva všetky ostatné oprávnenia, ktoré zákon ne-
stanovuje do kompetencie iného orgánu. Hlavnou 
kompetenciou prezídia je hospodárenie a personálne 
otázky. Výlučnou kompetenciou kontrolného výboru 
komory je výkon kontroly. Výlučnou kompetenciou 
disciplinárnej komisie je rozhodovanie v  disciplinár-
nom konaní.

Prezidentovi komory nebola zverená žiadna roz-
hodovacia kompetencia, ale je mu zverená kompe-
tencia štatutárneho orgánu, teda úloha zastupovať 
komoru navonok a vykonávať právne úkony v mene 

komory. Táto jeho 
kompetencia je však 
zákonom viazaná na 
rozhodnutia prísluš-
ného orgánu komory. 
Zjednodušene pove-
dané, prezident komory je 
oprávnený v mene komory konať výlučne na základe 
predchádzajúceho rozhodnutia príslušného orgánu, 
a to prakticky vo všetkých veciach. 

Najdôležitejším je vzťah prezidenta komory a os-
tatných orgánov komory. Prezident komory je šta-
tutárnym orgánom komory, ktorý koná za komoru 
navonok, čo však neznamená, že aj rozhoduje o ve-
ciach, v ktorých v mene komory koná. Zákon posta-
venie prezidenta ako štatutárneho orgánu komory 
obmedzil tak, že je pri konaní viazaný rozhodnutím 
príslušných orgánov komory. Ako sme už uviedli, ak 
teda zákon dáva právomoc rozhodovať o  niektorej 
otázke príslušnému orgánu komory, prezident komo-
ry je oprávnený vo veci konať iba v prípade a v súlade 
s predchádzajúcim rozhodnutím príslušného orgánu. 
Bez predchádzajúceho rozhodnutia absentuje prejav 
vôle komory, ktorý je základnou podmienkou plat-
nosti každého právneho úkonu. V  prípade komory 
zákon prezidentovi komory nezveril žiadnu rozhodo-
vaciu právomoc a prakticky vždy je oprávnený konať 
iba s predchádzajúcim súhlasom príslušného orgánu 
komory. 

Vzťah prezidenta komory a ostatných orgánov ko-
mory bol v minulosti vážne narušený. Prezident ko-
mory vykonal celý rad právnych úkonov (uzatvorenie 
zmlúv, výpovede zmlúv, odstúpenie od zmluvy, vy-
konáva kontrolu činnosti orgánov komory a regionál-
nych komôr, vykonáva kontrolu hospodárenia komo-
ry, pracovnoprávne úkony a ďalšie). Právnych úkonov 
v rozpore s rozhodnutiami príslušných orgánov alebo 
bez rozhodnutia príslušných orgánov sú až desiatky. 
Takéto právne úkony trpia absolútnou neplatnosťou 
a zakladajú celý rad právnych problémov, na ich zák-
lade vzniká bezdôvodné obohatenie na úkor komory 
a škody na majetku komory. Bezprecedentným v his-
tórii komory je konanie bývalého prezidenta komory, 
ktorý nerešpektuje svoje odvolanie z funkcie a koná 
v postavení štatutárneho orgánu komory aj po odvo-
laní z funkcie. 

Pripravil: JUDr. Ondrej Škodler
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ANALÝZA SLK

Výhody a úskalia 
DRG

Od januára 2024 plánuje ministerstvo 
zdravotníctva zaviesť v niektorých nemocniciach 

úhradový mechanizmus

Systém DRG (Diagnosis Related Groups – skupiny súvisiacich 
diagnóz) ožíva. Po mnohých rokoch prešľapovania, dokonca 
„hibernácie“, sa ľady pohli a MZ SR sa týmto systémom začalo 
vážne zaoberať. Boli vytvorené pracovné skupiny, v ktorých 
sú zástupcovia poskytovateľov zdravotnej starostlivosti, pois-
ťovní, stavovských organizácií (vrátane SLK), pracovníci MZ 
SR, ale aj Úradu pre dohľad nad zdravotnou starostlivosťou 
(ÚDZS). 

Klasifikačný systém, používaný ako úhradový mecha-
nizmus pre ústavnú zdravotnú starostlivosť, ktorý je bežnou 
súčasťou zdravotných systémov v európskych krajinách, teda 
u nás bude. 

LEKÁRI ČI ZAPISOVATELIA? 
Treba povedať, že nemocnice ako poskytovatelia zdravotnej 
starostlivosti sa k systému DRG nesprávali macošsky, naopak, 
zavedenie systému aktívne podporovali v  nádeji, že zarade-
ním jednotlivých hospitalizačných prípadov do medicínsky 
podobných a  nákladovo homogénnych skupín bude možné 
zdravotnú starostlivosť uhrádzať paušálne podľa presne defi-
novaných pravidiel. Vedenia nemocníc a jednotlivých praco-
vísk kládli DRG systém medzi svoje priority, aj keď mnohé 
veci sa nediali tak, ako je to zvykom v zdravotníckych systé-
moch vyspelých krajín, kde bežné výkazníctvo nerobia lekári, 
ale zamestnanci nemocnice vyškolení na tieto účely (pokrok 
už nastal, aj u nás sa prišlo na to, že lekár je príliš dobre pla-
tený nato, aby sa zaoberal výkazníctvom). Lekári napriek ne-

atraktívnosti tejto práce vcelku dobre spolupracovali (najmä 
mladší), problém bol, že napriek dlhodobému vykazovaniu 
chýbal konečný efekt – úhrada za lôžkovú zdravotnú starost-
livosť na základe systému DRG. Prínosom zatiaľ je, že sa zvýšil 
dôraz a motivácia k vedeniu dokumentácie a vykazovaniu po-
skytnutej zdravotnej starostlivosti. 

SPRAVODLIVOSŤ A ZJEDNODUŠENIE
Samotný systém DRG viac peňazí do zdravotníctva nepri-
nesie. Bude sa musieť rozdeliť rovnaký balík financií iným 
spôsobom, čo je však veľmi dôležité. Tento systém by mal 
odzvoniť rozdeľovaniu financií poisťovňami na základe tvr-
dého vyjednávania, kde poskytovateľ bol často v  pozícii 
toho slabšieho, ale malo by skončiť aj preferovanie niekto-
rých ústavných zariadení „spriaznených“ s  poisťovňami na 
základe krížového vlastníctva (alebo vertikálnej integrácie) 
poisťovne, poskytovateľov zdravotnej starostlivosti, lekární, 
distribučných firiem atď. jedným vlastníkom. Systém by mal 
nastoliť spravodlivosť v rovnakej, prípadne podobnej úhrade 
za rovnako náročný hospitalizačný prípad, aj keď stále bude 
platiť, že relatívne váhy jednotlivých druhov nemocníc budú 
rozdielne. Musíme dúfať, že systém prinesie aj zjednodušenie 
uzatvárania zmluvných vzťahov medzi ZP a poskytovateľmi 
zdravotnej starostlivosti.

Je tu aj niekoľko otázok, ktoré bude potrebné zodpovedať. 
Zavedenie systému DRG do praxe bude znamenať aj nutnosť 
investícií. Od kedysi predpokladaných nákladov okolo 150 mi-

Od januára by mal systém DRG 
fungovať vo viacerých 

slovenských nemocniciach. 

 F
o

to
: a

d
o

b
e 

st
o

ck



INZERCIA

liónov eur sa dnes skôr hovorí o sume 250-350 miliónov eur! 
Bude nová vláda ochotná poskytnúť také veľké prostriedky?

Pri prispôsobovaní našich klasifikačných systémov nemec-
kému systému sa pozabudlo na to, že Nemecko má oveľa viac 
obyvateľov, a preto aj menej frekventované diagnózy a výkony 
je možné v  ich podmienkach vypočítať, v  slovenských pod-
mienkach to nie je možné. Systém je pre naše podmienky zby-
točne podrobný. 

DRG systém je potrebné zaviesť ako dominantný zdroj fi-
nancovania nemocníc, nie však jediný. Samotný DRG systém 
nevie zabezpečiť financovanie nemocníc v  rôznych častiach 
Slovenska s  rôznymi klimatickými podmienkami, s  rozlič-
ným zložením obyvateľstva, s rôznym typom urbánneho roz-
voja (mestá, vidiek) a pod. 

Hospitalizačný prípad nezohľadňuje náklady nemocníc na 
zabezpečenie ústavnej pohotovostnej služby (ÚPS), ktoré sú 
iné vo všeobecných nemocniciach, kde ÚPS poskytuje služby 
aj extramurálnym pacientom s nutnosťou vysokých nákladov 
na finančné zabezpečenie ako v  špecializovaných nemocni-
ciach, kde existuje ÚPS vo forme „žurnálnej služby“, ktorá sa 
stará len o hospitalizovaných pacientov.

NEVÝHODNÝ PRE...
Systém znevýhodňuje zariadenia starajúce sa o  urgentných 
pacientov. Urgentná operácia je vždy finančne náročnejšia ako 
elektívna. Okrem toho sa počas hospitalizácie môže zistiť, že 
pacient má aj vážne pridružené ochorenie, ktoré je potrebné 
po úvodnej stabilizácii stavu liečiť aj na inom oddelení (napr. 
pacient po urgentnej operácii potrebuje liečbu pre vážne kar-
diálne ochorenie, ktoré sa nedá liečiť ambulantne). Systém 
v takomto prípade „núti“ prepustiť pacienta na 1-2 dni domov, 

a potom ho prijať na iné oddelenie – je to pre nemocnicu 
výhodnejšie.

DRG systém má priniesť objektívny nástroj pre riadenie 
oddelení nemocníc. Obmedziť sa pri riadení oddelení len na 
ekonomické ukazovatele by bolo popretím podstaty zdravot-
níctva. Pre lekára musí ostať prioritou odborný pohľad liečby 
pacienta, ekonomický pohľad je síce dôležitý, ale z  pohľadu 
lekára sekundárny.

PAPIEROVAČKY A DRG
Nárast administratívy zavedením DRG systému musí byť 
únosný a znesiteľný. Je potrebné delegovať jej veľkú časť vy-
školeným administratívnym pracovníkom s  postačujúcim 
stredoškolským vzdelaním. 

Poisťovne sa po zavedení úhradového mechanizmu DRG 
nezmenia, budú sa aj naďalej snažiť šetriť výdaje hľadaním 
„procesných chýb“ (nie pochybení v  diagnostike a  liečbe) 
s cieľom nepreplatenia zdravotnej starostlivosti.

DRG systém by mal priniesť tlak na skracovanie pobytu 
pacienta v nemocnici pri zachovaní štandardu potrebnej lieč-
by. Treba konštatovať, že tento proces prebieha aj bez DRG 
zmenami postupov v  diagnostickej a  terapeutickej starost-
livosti, ktoré umožnili presun časti pacientov do ambulant-
nej starostlivosti. V ostatnom čase je tento proces urýchlený 
akútnym nedostatkom zdravotného personálu.

Záverom možno skonštatovať, že DRG systém je potreb-
né zaviesť do praxe. Treba si však uvedomiť aj jeho limitácie 
a nespoliehať sa na to, že vylieči všetky choroby slovenského 
zdravotníctva.

 Pripravil: MUDr. Jaroslav Šimo



36  MEDIKOM • 5/2023

HISTÓRIA

Medicínu, 
prosím!

Dožila sa úctyhodných 98 rokov a celý 
život zasvätila dvom svojim vášňam 
– medicíne a  literatúre. Vnímavá, 
schopná lekárka, vedkyňa, pedagogič-
ka a zároveň aj spisovateľka s vlastným 
videním sveta a silnými emóciami. 

K MEDICÍNE OKĽUKOU
Valja Stýblová sa narodila ako Valen-
tína Kolínová 4. júna 1922 v  meste 
Charbin na severovýchode Číny, kde 
vtedy jej otec pracoval ako zememerač. 
Do troch rokov hovorila po čínsky, až 
kým sa v  roku 1925 rodina rozhodla 
vrátiť domov. Cesta to však nebola ľah-
ká, mesiac sa plavili z Vladivostoku do 
Marseille, odtiaľ odišli do Hradca Krá-
lové, rodného mesta jej rodičov. Až ne-
skôr sa celá rodina usadila v Prahe, kde 
museli začínať od nuly. Detstvo Stý-
blovej však bolo šťastné, otec sa obom 
dcéram venoval, hral im napríklad aj bábkové veršované di-
vadlo. Možno práve tam sa zrodila Valjina láska k umeniu 

a túžba po príbehoch, ktoré neskôr sama písala. 
Vzťah k medicíne sa u mladej Valentíny vytvoril vďaka 

strýkovi Bohumilovi, ktorý pôsobil v Orlických horách ako 
lekár. Valja s ním často chodievala navštevovať pacientov 

a spoznala tak skutočnú praktickú medicínu. Študovať ju 
však počas vojny nemohla, nakoľko boli české vysoké 

školy zatvorené. Rozhodla sa preto vyštudovať hru na 
klavíri a hudobnú teóriu a krátky čas aj učila. 

S  manželom, právnikom Janom Stýblom, sa 
zoznámila v pražskom Mánese, kde bola prvý 

– a aj poslednýkrát – tancovať. Aj jej manžel 
bol vo svojom povolaní veľmi úspeš-

ný, dosiahol docentúru aj 

profesúru a  až do svojej osemde-
siatky učil na katedre ekonomiky 
a riadenia chemického priemyslu. 

JE TO V RODINE
Na vysnívanú lekársku fakultu sa 
Valja Stýblová dostala až po vojne, 
keď už bola vydatá a  mala osem-
mesačnú dcéru. „S  dieťaťom to 
nebolo ľahké. Prakticky to vyze-
ralo tak, že som dcéru každé ráno 
odviezla zo Smíchova, kde sme 
bývali, k rodičom do Vršovic a po 
prednáškach som s ňou zase cesto-
vala domov,“ spomínala v jednom 
z  dávnych rozhovorov. A  prida-
la aj vtipnú historku. V čase, keď 
v  rámci štúdia chodievala aj do 
pitevne, ju doma hľadali nejakí 
známi a pýtali sa dcéry, kedy prí-
de mama. A trojročná dcéra Valji 

Stýblovej im odpovedala: „To neviem, závisí to od toho, koľ-
ko bude mŕtvol.“

Hoci to znie hrozne, malé dievčatko to od medicíny 
neodradilo. Naopak. Aj z dcéry Valji Stýblovej, mimocho-
dom, krstné meno zdedila po mame, sa totiž stala lekár-
ka. Uznávaná neurologička, doc. MUDr. Valja Kellerová, 
DrSc., pôsobí na Neurologickej klinike LF Univerzity 
Karlovej v Prahe. A rovnako aj jej syn, teda vnuk Valji 
Stýblovej, zdedil talent a schopnosti po babke, aj on 
je lekár, MUDr. Jiří Keller. 

Hoci štúdium medicíny bolo náročné, Valja 
sa nevzdala. Z tých čias sa traduje aj jej známa 
veta o káve: „Káva buď silná, alebo žiadna.“ 
Po nociach, keď sa učila, jej pila litre. 
A silnej. 
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„Som šťastná, že som svoj život mohla 
prežiť ako lekárka,“ povedala v jednom 

z rozhovorov známa neurologička 
a spisovateľka Valja Stýblová. 

Valja Stýblová



HISTÓRIA
ZVÍŤAZILA NEUROLÓGIA
Ako medička mladá Valja často vypomáhala bez nároku na 
honorár na viacerých oddeleniach, zaujímala ju najmä pato-
lógia a psychiatria. Hoci sa pôvodne chcela psychiatrii veno-
vať neskôr aj ako lekárka, skúsenosti z praxe ju z toho vylie-
čili. Pred objavom psychofarmák vyzerala totiž psychiatria 
úplne inak... 

Štúdium medicíny ukončila v  roku 1950 a  nastúpila na 
neurologické oddelenie pražskej vinohradskej nemocnice. 
Hoci sa zaujímala aj o  kardiológiu, kde jej núkali internú 
ašpirantúru, vybrala si odbor, ktorý mal za sebou iba štvrť-
storočie existencie a ostala mu verná až do konca svojej pro-
fesionálnej kariéry. Neurológiu. 

V roku 1968 zriadila pri Univerzite Karlovej vedecké od-
delenie priemyselnej neurológie. V roku 1974 sa stala pred-
nostkou neurologickej kliniky a o dva roky neskôr, v  roku 
1976, založila prvú neurologickú jednotku intenzívnej sta-
rostlivosti na území Československa. 

Od roku 1950 až do odchodu do dôchodku v roku 1990 
pracovala na spomínanej neurologickej klinike v Prahe na 
Vinohradoch. Pre zaujímavosť, v rokoch 1981 až 1990 bola aj 
poslankyňou Federálneho zhromaždenia za Komunistickú 
stranu Československa. 

„Moja rodina mala pre mňa vždy pochopenie. Aj manžel 
bol k mojim záujmom tolerantný. Pri našej zlatej svadbe do-
konca prehlásil, že sa so mnou nikdy v ži-
vote nenudil,“ zverila sa kedysi Stýblová.

LEKÁRKA – SPISOVATEĽKA
Vzťah k  literatúre a písaniu sa u  Valji roz-
vinul ešte v detstve. Keď mala iba 10 rokov, 
uverejnili jej prvé básne v  novinách, v  se-
demnástich dostala za prvú novelu publiko-
vanú v časopise honorár 60 korún! Na konci 
tridsiatych rokov to bolo naozaj veľa peňazí. 

Ešte počas štúdií v  roku 1948 napísala 
Valja Stýblová svoju prvú knihu – Mňa sú-
dila noc, inšpirovanú sku-
točnou aférou s  potratmi. 
Dielo, ktoré napísala za 
šesť týždňov a  s  ktorým 
vyhrala súťaž Európskeho 
literárneho fondu, však 
bolo také naturalistické, že 
mohlo vyjsť až v roku 1957. 
Keď kniha vyšla, stala sa 
okamžitým bestsellerom. 
Preložili ju do mnohých 
svetových jazykov a za ho-
norár si Valja Stýblová kú-
pila taliansky písací stroj 
Olivetti, na ktorom napísala 
všetky svoje ďalšie diela. 

Témy väčšiny svojich 
knižiek čerpala z  lekárske-
ho prostredia, ktoré dôver-
ne poznala. V  rozhovoroch pre 
rôzne časopisy priznávala, že ju 
inšpirovali aj kolegovia – lekári 

s  ich povahami. Vždy ju zaujímal človek, 
jeho osud, jeho emócie, povaha, riešila me-
dziľudské vzťahy a zamýšľala sa nad hod-
notami života. 

K  jej najznámejším dielam z  beletrie, 
ktoré napísala (spolu ich bolo 23), patria 
romány Nenávidím a  milujem, ale najmä 
knižka Skalpel, prosím, ktorá sa dočkala 
aj filmového spracovania. V nej vykreslila 
náročnú prácu neurochirurga. Predobra-
zom hlavnej postavy v  tomto diele bol 
zakladateľ československej a  svetovej neu-
rochirurgie profesor Zdeněk Kunc. Knižku 
si prečítal, pochválil, žiaľ, filmového spra-
covania sa už nedožil. 

Lekárka Stýblová písala aj knihy pre 
deti, napríklad za knižku 
Princ a škovránok získala čest-
né uznanie Medzinárodného 
združenia pre detskú knihu, 
ako aj cenu Hansa Christiana 
Andersena. Podľa tejto knižky 
vznikol v  roku 1978 muzikál 
Sestričky. 

Úplne posledným literár-
nym počinom Valji Stýblovej 
bolo dielo Lužanská omša. Je to 
životopisný román o  staviteľovi 
a  mecenášovi Josefovi Hlávkovi, 
za ktorý v roku 2010 získala cenu 
Boženy Němcovej. 

Valja Stýblová zomrela v  roku 
2020 ako 98-ročná. 
 Pripravila: Mgr. Nancy Závodská

Stýblovej dielo „Skalpel, prosím“ 
sa dočkalo aj filmového spracovania.
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Obálky niektorých diel 
známej lekárky-spisovateľky.

Použité zdroje: 
TASR
https://www.idnes.cz/kultura/literatura/valja-styblova-zije-mezi-muzami-a-aeskulapem.A020605_164707_literatura_vlk
https://www.lidovky.cz/relax/lide/zemrela-lekarka-valja-styblova-ktera-stala-u-zrodu-prvni-jednotky-neurologicke-intenzivni-
-pece-u-nas.A201112_221115_lide_lihem
https://www.vlasta.cz/clanek/pribeh-skalpel-valji-styblove-20250525.html
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ždy patrila medzi najfotografovanejšie budovy v  cen-
tre Bratislavy, pútala pozornosť turistov aj domácich. 
Po dlhých desaťročiach, keď bola zatvorená, ju koncom 

októbra opäť otvorili. 

OD ARCIBISKUPA K LEKÁRNIKOVI
Pôvodná lekáreň, ktorú založil arcibiskup Georg Lippay ešte 
v  17. storočí, sídlila inde, v  neďalekom Csákyho paláci. Ar-
cibiskup, ktorý mal záľubu v  alchýmii, získal pre lekáreň aj 
vzácny mobiliár, napríklad aj mohutný stôl so šiestimi levmi, 
ktorý je dodnes dominantou lekárne. 

Po arcibiskupovi vlastnili lekáreň jezuiti a za ich pôsobenia 
sa stala najpopulárnejšou lekárňou vo vtedajšom Prešporku. 
V  roku 1904 sa začala písať história lekárne pod taktovkou 

Rudolfa Adlera. Ten dal postaviť pre lekáreň budovu presne 
na mieru, aby sa do nej zmestil vzácny mobiliár a presťahoval 
ju. Ikonická lekáreň tak odvtedy sídli v Adlerovom dome na 
Panskej ulici a na jej priečelí svieti socha Salvatora, ktorú zho-
tovil známy bratislavský sochár Alojz Rigele. 

NEŠŤASTNÁ PRIVATIZÁCIA
Lekáreň fungovala v  Adlerovom dome nepretržite od roku 
1904. Prežila monarchiu, Československo, Slovenský štát aj 
socializmus. Krk jej zlomila až privatizácia v roku 1995, keď 
lekáreň zatvorili. Vzácny mobiliár prešiel do súkromných rúk 
a dlhé roky bol v sklade. Dokonca mu hrozil predaj do Švaj-
čiarska, tomu sa nakoniec, našťastie, podarilo zabrániť tým, 
že ho vyhlásili za národnú kultúrnu pamiatku. V značne po-

Po 30-tich rokoch sa farmaceuti aj verejnosť dočkali. 
Lekáreň u Salvatora je otvorená!

V

Ikona je späť

Pohľad na vzácny mobiliár 
a artefakty vo vnútri lekárne. 
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škodenom stave ho napokon kúpil farmaceut a zberateľ Erik 
Kovács, ktorý ho dal zreštaurovať a umiestniť v súkromnom 
múzeu v Novom Meste nad Váhom. 

V roku 2020 získalo budovu mesto Bratislava a o rok na to, 
v roku 2021 aj vzácny mobiliár. Jeho hodnota bola v tom čase 
približne 5 miliónov eur, mesto ju však kúpilo od súkromníka 
za necelý milión. 

ČO BUDE ĎALEJ? 
Následne sa začala rozsiahla generálna obnova celého ob-
jektu, kompletnou rekonštrukciou prešli aj všetky siete, 
elektrina, toaleta. Mesto potom začalo hľadať vhodného 
prevádzkovateľa lekárne, ktorý by spĺňal jej predstavy. Na-
šli ho v podobe Slovenskej lekárnickej komory. Tá by mala 

priestory využívať ako klasickú lekáreň, plne otvorená pre 
pacientov by mala byť koncom roka. V lekárni budú posky-
tovať aj menej rozšírené služby ako napríklad individuálna 
príprava liekov, meranie zdravotných parametrov, konzultá-
cie liekových interakcií, alebo aj historický výklad zameraný 
na históriu lekárne a  lekárnictva na Slovensku. „V  blízkej 
budúcnosti plánujeme pod hlavičkou Lekárne u  Salvatora 
aj organizáciu vzdelávacích a osvetových podujatí na rôzne 
farmaceutické témy,“ povedal pri otvorení lekárne prezident 
Slovenskej lekárnickej komory PharmDr. Ondrej Sukeľ. Viac 
o  tom, čo preňho otvorenie ikonickej lekárne znamená, sa 
dozviete v rozhovore na ďalšej strane. 

Pripravila: Mgr. Nancy Závodská
Zdroj: SLek, TASR, bratislavske noviny 

Hodiny tiež tvoria časť 
vzácneho mobiliáru.

Zástupcovia Slovenskej lekárnickej 
komory a magistrátu pred vchodom 
do legendárnej lekárne.

Primátor Bratislavy Matúš Vallo (vľavo) 
a prezident SLeK PharmDr. Ondrej Sukeľ. 

Pohľad na Panskú ulicu v Bratislave, 
vpravo priečelie lekárne s balkónom.
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NAŠI PARTNERI

1. S akými pocitmi ste pred pár dňami vstupovali 
do novootvorenej, zatiaľ ešte nie plne funkčnej, 
Lekárne u Salvatora?
S  pocitom naplnenia takmer tridsaťročného sna. 
Už ako študenti farmácie na prelome tisícročí sme 
sa často rozprávali o tom, aké by to bolo krásne, 
keby sa do tohto ikonického miesta opätovne vrátil 
život. A nie iba v podobe múzea či kaviarne, ale 
v podobe reálnej, krásnej historickej lekárne. To, že 
budem súčasťou tohto návratu, som si ani netrúfal 
predstaviť. Život spoločnosti i  jednotlivca potre-
buje symboly. Tie rámcujú životné etapy, udalos-
ti, princípy, situácie i bežné situácie či bežné veci. 
Budova Lekárne u Salvatora je jedným zo symbo-
lov hlavného mesta, jej mobiliár je symbolom dlhej 
a bohatej histórie lekárnictva a jej príbeh je sym-
bolom udržateľnosti pozitívneho. Lekáreň v  tom-
to priestore fungovala dlhých 90 rokov – od roku 
1904 do 1995. Prežila monarchiu, prvú republiku, 
dve vojny, búranie synagógy, socializmus, likvidá-
ciu významnej časti Starého Mesta, prešli popred 
ňu sovietske tanky... Jej mobiliár zažil oveľa viac, 
počnúc vládou Márie Terézie. Paradoxne, časy, keď 
sa mala znovu nadýchnuť a fungovať v slobodnom 
prostredí, ju na dlhých tridsať rokov odmlčali, ale 
aj toto bola skúsenosť, súčasť jej historického prí-
behu a dôležité pripomenutie omylov deväťdesia-
tych rokov. To, ako bude vyzerať jej budúcnosť, už 
máme v rukách my, lekárnici, a aj toto považujem 
za dôležitý symbol, ktorý nás všetkých presahuje 
a ktorého význam si naplno uvedomia až generá-
cie našich nasledovníkov. 

2. Lekáreň má v prenájme organizácia, ktorá spa-
dá pod vašu komoru. Aké podmienky musela 
splniť, resp. čo mesto od vás žiadalo?
Nezisková organizácia Lekáreň u Salvatora je sto-
percentnou dcérou Slovenskej lekárnickej komo-

ry. Keďže komory v zmysle zákona č. 578/2004 
Z. z. majú významne obmedzené možnosti vy-
konávať podnikateľskú činnosť, vrátane posky-
tovania zdravotnej starostlivosti, bol tento krok 
nevyhnutný. Hlavné mesto sme oslovili s ponukou 
spolupráce a  po konštruktívnych rokovaniach 
sme dospeli k dohode na tomto modeli, ktorý za-
bezpečuje istú verejnoprávnosť celého projektu. 
Slovenská lekárnická komora je pre hlavné mesto 
ako inštitúcia samosprávy a preneseného výkonu 
štátnej správy aj vďaka svojej dlhoročnej trans-
parentnej a  spoločensky zodpovednej činnosti 
seriózny partner, garantujúci otvorenosť a dôve-
ryhodnosť.

3. Od decembra by mala byť lekáreň plne k dispo-
zícii pre verejnosť. Stihnete to? Čo ešte treba 
urobiť?
Prevzatím priestorov môžeme (a musíme) spustiť 
všetky procesy vedúce k získaniu príslušných roz-
hodnutí potrebných k získaniu povolenia na po-
skytovanie lekárenskej zdravotnej starostlivosti. 
Ide o rozhodnutia RÚVZ, Starého Mesta, Štátneho 
ústavu pre kontrolu liečiv, Samosprávneho kraja 
a  Ministerstva zdravotníctva SR. V  najbližších 
dňoch sa ukončia procesy napĺňajúce materiálne 
a priestorové požiadavky Vyhlášky o správnej le-
kárenskej praxi, zákona o  liekoch, ako aj zákona 
o omamných a psychotropných látkach.

4. Pracovať v  takejto krásnej lekárni je zrejme 
snom každého lekárnika. Máte už hotový tím? 
Tím Lekárne u Salvatora sa práve formuje a bude 
postavený na osobnostiach, ktoré svojou erudí-
ciou a  pôsobením v  lekárenstve a  v  Slovenskej 
lekárnickej komore budú garanciou kvality a od-
bornosti poskytovanej lekárenskej starostlivosti.

(zav)

ŠTYRI OTÁZKY PRE PREZIDENTA 
SLOVENSKEJ LEKÁRNICKEJ KOMORY 

ONDREJA SUKEĽA

Nemocnice Milosrdných sester v Praze nabízí pracovní pozice pro lékaře na odděleních: 

RDG – CHIRURGIE – REHABILITACE – GASTROENTEROLOGIE – INTERNÍ JIP.

Zájemcům o JIP nabízíme spolupráci formou dohody při zajištění nočních a víkendových služeb. 

Nabízíme: přátelskou atmosféru menší soukromé nemocnice s důrazem na týmovou spolupráci, moderní 
technické vybavení, pracovní smlouvu na dobu neurčitou, plný či zkrácený úvazek, 5 týdnů dovolené,  

3 sick days, příspěvek na stravu, parkování, slevy v lékárně, zvýhodněné služby (masáže, dentální hygiena, 
a pod.), zvýhodněné mobilní tarify, MultiSport karta, ubytování pro mimopražské zaměstnance.

Při práci na RTG možnost podílet se na zajištění služeb, 1 týden dovolené navíc. 

Požadujeme: specializovanou způsobilost, zdravotní způsobilost, trestní bezúhonnost.  
Nástup ihned nebo dle dohody. 

Kontakt: kariera@nmskb.cz, 771 280 882

INZERCIA
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PETER GREGOR  
(slovenský básnik, prozaik, dramatik) 

Sebectvo vládne svetom – každý 
má svoje starosti, nikto moje!

FRANK CLARK  
(americký právnik 

a politik) 
Ak človek nie je 
vďačný za to, 

čo má, nebude 
vďačný ani za to, 

čo dostane.

V dnešných 
časoch sa 
človek  
musí snažiť,  
aby zomrel 
zdravý. 

Zdravotníctvu by asi 
prospelo, keby nová vláda 
nebola mladá a zdravá...

Božie mlyny 
melú pomaly, 

ale spravodlivo. 
Naozaj ešte 

melú? A naozaj 
spravodlivo?

Remeslo 

má zlaté dno. 

Možno preto sa 

ho niektorí 

politici snažia 

preraziť.

Lekár mi po stanovení diagnózy dal 
maximálne 1 rok života. Tak som 

vykradol banku a sudca mi dal 15 rokov.

DOBRÁ RADA 
V ČASE KRÍZY:
Nenakupujte 
veci, ktoré 
nepotrebujete  
za peniaze,  
ktoré nemáte!

GABRIEL LAUB 
(český esejista a publicista) 

Láska je najvyšší  
prejav sebectva. 
Nemilujeme svojich 
partnerov, ale ich 
schopnosť milovať nás.

Friedrich Dürrenmatt  
(dramatik,  
prozaik a publicista) 

Každý pokus  
jednotlivca riešiť  
sám pre seba to,  
čo sa týka všetkých,  
musí stroskotať.
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KRÍŽOVKA & SUDOKU

V črevách sa po konzumácii 
(tajnička) glukózový 
inzulinotropný peptid 
(GIP), ktorý inhibuje 
neuróny v štruktúre mozgu 
(postrema) spôsobujúce 
zvracanie a nevoľnosť.

Správne znenie tajničky  
posielajte na media@lekom.sk  
(do predmetu mailu uveďte  
TAJNIČKA MEDIKOM 5), alebo  
na adresu Slovenská lekárska  
komora, Račianska 42/A, 821 03 
Bratislava do 31. 1. 2024. Ceny  
do krížovky venuje LEKÁR, a. s.

Správna odpoveď tajničky z časopisu MEDIKOM 4/2023 znie: Moderné 
anestetiká umožňujú kontrolovanú reverzibilnú narkózu (bezvedomie, 
nehybnosť svalov, necit bolesti). Blokujú ióny a neurotransmitery len na 
najviac aktívnych oblastiach, preto nezastavia SRDCE ANI DÝCHANIE.
Vyžrebovali sme troch súťažiacich, posielame im ceny, ktoré venuje 
LEKÁR, a. s.
Výhercovia z čísla 4/2023: MUDr. Ivan M., Bojná 484;  
MUDr. Dana V., Topoľčany; MUDr. Viktor K., Malacky



Už pre vás pripravujeme 
podujatia na rok 2024

Môžete sa tešiť na:

a mnohé ďalšie...

BEZPEČNÁ LIEČBA 
Biologická liečba, Antiagregačná  

a Antikoagulačná liečba
18. 1. 2023

Košice

PREVENTÍVNA MEDICÍNA XIV. 
Liečba problémov  

pohybového ústrojenstva
24. – 25. 5. 2024

Slovenské liečebné kúpele Piešťany –  
Kúpeľný ostrov

PRÁVNE POVEDOMIE LEKÁRA 
Jar – Jeseň 2024

Nevyhnutná súčasť našich pravidelných cyklov 
webinárov pre lekárov všetkých odborností, s cie-
ľom posilniť a umožniť efektívne uplatňovanie 
právnych aspektov v profesionálnej praxi.

CENTRÁLNY NERVOVÝ  
SYSTÉM 

Pozitívne ohlasy k súboru živých podujatí s 
 názvom: „Multiodborová starostlivosť o pacien-
tov s ochorením CNS“ nás motivoval k jeho po-
kračovaniu aj v roku 2024, prostredníctvom  
webinárov, s témami ako: Epilepsia, Schizofrénia, 
Depresia a i.

Máte záujem o konkrétne témy živých podujatí alebo webinárov? 
Dajte nám vedieť, a my sa budeme snažiť ich zaradiť do nášho plánu podujatí.

LEKÁR, a .s . :  www.lekarnet .sk ,  vzdelavanie@lekarnet .sk ,  0911  773 126



VYSKLADAJTE SI 
POISTENIE, ABY 
FUNGOVALO

Vyskladajte si životné poistenie podľa vašich potrieb. Na výber 
máte z 23 poistných rizík. Ak chcete vedieť viac, využite náš 
online výpočet alebo navštívte najbližšiu pobočku.


